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ACTA NÚM. 12/2023 - SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’EXCM. AJUNTAMENT EN PLE QUE
TINGUÉ LLOC EL DIA 7 DE SETEMBRE DE 2023.
======================================================================

Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de la Ciutat de Mataró, el dia set de setembre de
dos mil vint-i-tres, essent les 20:06 hores, es reuneix l’Ajuntament en Ple, sota la Presidència
del Sr. David Bote Paz, Alcalde President,  

Hi concorren els senyors:

DAVID BOTE PAZ ALCALDE     (PSC-CP)
MIQUEL ÀNGEL VADELL TORRES REGIDOR       (PSC-CP)
NÚRIA MORENO ROMERO REGIDORA  (PSC-CP)
LAURA SEIJO ELVIRA REGIDORA (PSC-CP)
FRANCISCO JAVIER GOMAR MARTIN REGIDOR (PSC-CP)
MARIA BEATRIZ DELGADO CASTRO REGIDORA (PSC-CP)
HEIDI PEREZ PEREZ REGIDORA (PSC-CP)
MARTA MOYA MOLINA REGIDORA (PSC-CP)
JOSE ANTONIO RICIS SAAVEDRA REGIDOR (PSC-CP)
JOAN SARRIAS COMAS REGIDOR (PSC-CP)

JOAQUIM CAMPRUBÍ CABANÉ REGIDOR (ERC)
ANNA SALICRÚ I MALTAS REGIDORA (ERC)
SIMÓ LÓPEZ I XIRAU REGIDOR (ERC)
MAGDALENA COT I BOSCH REGIDORA (ERC)

MÓNICA LORA CISQUER REGIDORA (VOX)
JOSÉ CASADO ORTEGA REGIDOR (VOX)
JUDITH CORTÉS CORTÉS REGIDORA (VOX)
ÉRIK INIESTA ARAGÓN REGIDOR (VOX)

ALFONS CANELA SERRANO REGIDOR (JUNTS)
XAVIER FONT MACH REGIDOR (JUNTS)
MONICA MASRAMON LEIVA REGIDORA (JUNTS)

CRISTIAN ESCRIBANO RAMIREZ REGIDOR (PP)
MARIA ANTONIA PALOMER ARGES REGIDORA (PP)

SERGIO MORALES DÍAZ REGIDOR  (ECP)
SARAI MARTÍNEZ VEGA REGIDORA (ECP)

CARLOS GARCÍA CÁDIZ REGIDOR (CUP)

Excusa la seva assistència: 
ELIZABET RUIZ MORENO REGIDORA  (PSC-CP)

Assisteix com a Secretari de la Corporació el Sr. Sergi Ribas Beltrán, que dóna fe de l’acte.

També hi  assisteix  la  Interventora  Accidental  de  Fons  Municipals,  Sra.  Núria  Esperalba
López.   
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Els  reunits  representen  un  quòrum d’assistència  mínim suficient  d’acord  amb la  llei  per
constituir vàlidament la sessió plenària.

L’ordre del dia de la sessió actual és el següent:

ORDRE DEL DIA

1.- Aprovació,  si  s'escau,  de  les  Actes  de  la  sessió  constitutiva  del  dia  17-6-2023  i
extraordinàries de 26-6-2023, 11-7-2023 i 18-7-2023.-  

2.- DESPATX  OFICIAL.-

DICTAMENS

CIM  D’ADMINISTRACIÓ  GENERAL,  BONA  GOVERNANÇA  I  ESTRATÈGIA  DE
FUTUR
Servei de Secretaria General

3.- Donar compte del decret d’alcaldia núm. 7474/2023 de 20 de juliol, de nomenament de
representants municipals en diverses entitats públiques o privades.-

4.- Proposta de Festes locals per a l’any 2024.- 

5.- Ratificació del decret d’alcaldia núm. 7388/2023 de 18 de juliol, de nomenament de
President de l’EPE Mataró Audiovisual.- 

DIRECCIÓ DE SERVEIS ECONÒMICS
Servei de Gestió Econòmica

6.- Donar compte de l’informe de morositat regulat a la Llei 15/2010, de mesures de lluita
contra la morositat, corresponent al primer trimestre de 2023.-

7.- Donar compte de l’informe de morositat regulat a la Llei 15/2010, de mesures de lluita
contra la morositat, corresponent al segon trimestre de 2023.-

Intervenció

8.- Aprovació del reconeixement extrajudicial de crèdit d' obligacions del mes de juny per
un import total de 108.326,63 €.- 

9.- Aprovació del reconeixement extrajudicial de crèdit d'obligacions del mes de juliol per
import de 228.380,30 €.- 

CIM  DE  PLANIFICACIÓ  TERRITORIAL,  CIUTAT  PRÒSPERA  I  PROMOCIÓ
ECONÒMICA
DIRECCIÓ D’URBANISME I PLANIFICACIÓ
Servei d’Urbanisme i Patrimoni
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10.- Aprovació Provisional del Pla especial de Can Soler, sobre la finca rural Can Soler
(Camí de Valldeix, 6 de Mataró).-

11.- Aprovació  Provisional  del  Pla  de  millora  urbana  per  l’ordenació  de  volums  de  la
parcel·la plaça Pintor Cusachs 1.-

CIM DE SEGURETAT
Assessorament i Gestió

12.- Revocar la concessió de la Medalla al Mèrit Professional de primera categoria a FRP.- 

CIM DE CIUTAT INCLUSIVA I SALUDABLE
Servei d’Educació

13.- Donar compte del Decret d’Alcaldia 7107/2023, d’11 de juliol, per a la continuïtat de la
col·laboració amb el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya per al Pla
Educatiu d’Entorn.- 

IMPULS I CONTROL DEL GOVERN 
PROPOSTES DE RESOLUCIÓ

14.- Proposta  de  Resolució  que  presenta  el  grup  municipal  de  VOX per  acabar  amb
l’Okupació.- 

15.- Proposta de Resolució que presenta el grup municipal del Partit Popular de Mataró
per a la creació d’una oficina antiokupes a Mataró.-

16.- Proposta de Resolució que presenta el grup municipal de Junts per Mataró per tal de
potenciar els mecanismes de participació ciutadana.- 

17.- Proposta de Resolució que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana per tal
de disposar amb urgència d’un Pla d’estalvi i de reutilització de l’aigua a Mataró.- 

PRECS I PREGUNTES

18.- Pregunta que presenta el grup municipal del Partit Popular de Mataró sobre l’augment
dels delictes contra la llibertat sexual de les dones durant aquest any.-

19.- Pregunta  que  presenta  el  grup  municipal  del  Partit  Popular  de  Mataró  sobre  les
molèsties nocturnes als veïns de Mataró ocasionades per l’incivisme.- 

20.- Prec que presenta el grup municipal de VOX sobre la situació de la Plaça de la Coca i
en defensa dels seus veïns.- 

21.- Pregunta que presenta el grup municipal de VOX sobre la reestructuració de l’anella
ciclista.-

22.- Pregunta que presenta el grup municipal de la CUP MATARÓ en relació amb el cost
del pas de “la vuelta” per la nostra ciutat.- 
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23.- Prec que presenta el grup municipal de la CUP MATARÓ per accelerar la transició
ecològica a la ciutat i actuar davant de l’emergència climàtica.- 

24.- Prec que presenta el grup municipal de VOX sobre la mala climatització del mercat de
la Plaça de Cuba.- 

25.- Prec que presenta el grup municipal de Junts per Mataró respecte de l’aplicació de
propostes aprovades i no resoltes envers l’espai públic.-

26.- Pregunta que presenta el grup municipal de Junts per Mataró respecte de la venda no
sedentària o ambulant al barri de Cerdanyola.-

27.- Prec que presenta el grup municipal de VOX sobre el mal estat de la fàbrica Gordils i
Dalmau.-

28.- Prec que presenta el  grup municipal  d’Esquerra  Republicana sobre l’ús  del  català
durant Les Santes,  als Plens municipals i  el  compliment del  Reglament d’ús de la
Llengua Catalana.- 

29.- Prec que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana per una festa major de
Les Santes amb el màxim de participació i consens possibles.-

30.- Pregunta que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana sobre el compliment
de  les  recomanacions  del  Pla  director  de  la  bicicleta  de  Mataró  elaborat  per  la
Diputació de Barcelona.- 

31.- Pregunta que presenta el  grup municipal  d’Esquerra Republicana sobre el  soroll  a
diverses places de la ciutat.-

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11.0

L’Il.lm. Sr. President, abans de començar el Ple, dóna compte de l’acord del 4-11-2010 en
què aquest Ple per unanimitat es va adherir al Manifest Institucional del Dia Internacional
contra la violència envers les Dones, i es va adoptar el compromís d’expressar públicament
el nostre rebuig per aquests fets, realitzant 1 minut de silenci en senyal de dol per la mort de
dones per violència masclista al nostre municipi o a Catalunya. 

Tot seguit convida els presents a observar aquest minut de silenci en memòria de la persona
assassinada. 

A continuació el Sr. Alcalde obre la sessió i passa a tractar els punts de l’ordre del dia. 

1 - APROVACIÓ, SI S'ESCAU, DE LES ACTES DE LA SESSIÓ CONSTITUTIVA DEL DIA
17-6-2023 I EXTRAORDINÀRIES DE 26-6-2023, 11-7-2023 I 18-7-2023.  

L’Il·lm  President  sotmet  a  aprovació  del  Ple  de  la  Corporació  les  actes  de  la  sessió
constitutiva del dia 17-6-2023 i extraordinàries de 26-6-2023, 11-7-2023 i 18-7-2023. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=201.0&endsAt=245.0
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VOTACIÓ: 

Sotmès l’assumpte a votació, aquest queda aprovat amb el següent resultat:
Vots favorables: Unanimitat (26).

2 - DESPATX  OFICIAL.

No hi han assumptes a tractar.

DICTAMENS

CIM D’ADMINISTRACIÓ GENERAL, BONA GOVERNANÇA I ESTRATÈGIA DE FUTUR
Servei de Secretaria General

3 - DONAR COMPTE DEL DECRET D’ALCALDIA NÚM. 7474/2023 DE 20 DE JULIOL, DE
NOMENAMENT  DE  REPRESENTANTS  MUNICIPALS  EN  DIVERSES  ENTITATS
PÚBLIQUES O PRIVADES.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=253.0&endsAt=394.0

El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, dóna compte del següent Decret: 

“Fets:

El passat dia 28 de maig de 2023 van tenir lloc les Eleccions Locals per a la renovació de la
totalitat dels membres de les Corporacions locals, convocades per Reial Decret 207/2023, de
3 d’abril (publicat al Butlletí Oficial de l’Estat de 4 d’abril de 2023). 

El dissabte 17 de juny de 2023 va tenir lloc el Ple de constitució de la nova Corporació muni-
cipal sorgida arran dels resultats de les Eleccions Locals, motiu pel qual és necessari proce-
dir als nomenaments dels representants de la Corporació en diverses entitats públiques o
privades en les quals l’Ajuntament participa en els seus òrgans de govern.

Fonaments de dret: 

1. L’article 21.1.s de la Llei 7/1985 Reguladora de les Bases de Règim Local en relació a la
competència residual de l’Alcaldia.

Per tot això, RESOLC:

Primer.- Designar representants de l’Ajuntament de Mataró en diferents entitats en la forma
següent:

FUNDACIÓ EURECAT
Nombre de representants: 1 
Sergi Morales Diaz
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FUNDACIÓ PRIVADA EL MARESME
Nombre de representants: 1 
Laura Seijo Elvira

ASSOCIACIÓ MUNICIPAL DEL TRANSPORT URBÀ
Nombre de representants: 2 
David Bote Paz
Suplent: Francisco Javier Gomar Martín 

COMITÈ LOCAL DE LA CREU ROJA
Nombre de representants: 1 
David Bote Paz; Laura Seijo Elvira (suplent)

AGRUPACIÓ DEFENSA FORESTAL SERRA DE MARINA
Nombre de representants: 1 
José Antonio Ricis Saavedra

ASSOCIACIÓ PACTE INDUSTRIAL REGIÓ METROPOLITANA
Nombre de representants: 2 
Alcalde - David Bote Paz
Sergi Morales Diaz

ASSOCIACIÓ CONSELL CATALÀ DEL MOVIMENT EUROPEU 
Nombre de representants: 1 
David Bote Paz

XARXA LOCAL RECURSOS PER DONES
Nombre de representants: 1 
Heidi Pérez Pérez

FUNDACIÓ TIC I SALUT
Nombre de representants: 1 
Laura Seijo Elvira

FONS CATALÀ DE COOPERACIÓ
Nombre de representants: 1 
Marta Moya Molina

XARXA CIUTATS I POBLES CAP A LA SOSTENIBILITAT
Nombre de representants : 1 
Francisco Javier Gomar Martín 

ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS DE L’ARC METROPOLITÀ DE BARCELONA
Nombre de representants:  1  
Alcalde - David Bote Paz

XARXA LOCAL DE CONSUM
Nombre de representants : 1 
Laura Seijo Elvira
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ASSOCIACIÓ MARESME MARÍTIM 
Nombre de representants: 1 
Joan Sarrias Comas

ASOCIACIÓN DE LA RED IMPULSO
 Nombre de representants: 1 
Alcalde – David Bote Paz

ASSOCIACIÓ XARXA MUNICIPIS D’ECONOMIA SOCIAL
Alcalde – David Bote Paz
Suplent:  Sergi Morales Diaz

ASSOCIACIÓ COL·LECTIVITAT TÈXTIL EUROPEA (ACTE)
Sergi Morales Diaz 
Suplent: Joan Sarrias Comas

XARXA PER A LA CONSERVACIÓ DE LA NATURA
José Antonio Ricis Saavedra

Segon.-  Notificar la present resolució a les entitats interessades.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=275.0

Els membres del Ple es donaren per assabentats.

4 - PROPOSTA DE FESTES LOCALS PER A L’ANY 2024. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=394.0&endsAt=457.0

El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, presenta la proposta següent: 

“El Departament d’Empresa i Treball de la Generalitat de Catalunya en la sessió plenària del
dia 29-3-2023 va ratificar la proposta dels dies festius laborals per a l’any 2024 a Catalunya,
i  l’Ordre  EMT/153/2023  de  29  de  maig,  publicada  al  Diari  Oficial  de  la  Generalitat  de
Catalunya de 13 de juny de 2023  que estableix el calendari oficial de festes laborals a
Catalunya per a l’any 2024.

D’acord  amb  l’article  37.2  del  Reial  decret  legislatiu  2/2015  de  23  d’octubre,  pel  qual
s’aprova el text refós de la Llei de l’Estatut dels treballadors, en el qual s’indica que de les
catorze festes laborals, dues tindran caràcter local, i d’acord amb el Decret 177/1980 de 3
d’octubre en el  qual  s’estableix  que les dues festes locals  seran fixades per  Ordre del
Departament d’Empresa i Treball, a proposta dels municipis respectius.
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Tal  i  com estableix  l’article  46  del  Reial  Decret  2001/1983,  de  28  de  juliol,  el  Ple  de
l’Ajuntament adoptarà l’acord corresponent a les festes locals del seu municipi.

Consta a l’expedient informe jurídic emès pel Secretari de la Corporació.

D’acord amb l’exposat, proposo al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents acords:

Primer. Proposar al Departament d’Empresa i Treball de la Generalitat de Catalunya com a
festes locals, retribuïdes i no recuperables en el municipi de Mataró per a l’any 2024, les
següents: 

• 20 de maig 2024,  dilluns, Fira a Mataró
• 27 de juliol 2024,  dissabte, festa major de Les Santes

Segon.-  Comunicar-ho  al  Departament  d’Empresa  i  Treball,  Serveis  Territorials  a
Barcelona, al servei de Comunicació, a la Direcció de Recursos Humans, a la Direcció de
Cultura  i  a  la  Direcció  de  Promoció  Econòmica  de  l’Ajuntament  de  Mataró  per  al  seu
coneixement i publicació als mitjans habituals.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=402.0

VOTACIÓ: 

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:
Vots favorables: Unanimitat (26).

5 - RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA NÚM. 7388/2023 DE 18 DE JULIOL, DE
NOMENAMENT DE PRESIDENT DE L’EPE MATARÓ AUDIOVISUAL. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=457.0&endsAt=733.0

El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, presenta a ratificar el següent decret: 

“Fets

1. En data 18 de juliol, l’Alcaldia va dictar el Decret núm. 7388/2023, de designació de la
Presidència de l’EPE Mataró Audiovisual, que literalment diu:

“Fets:

El passat dia 28 de maig de 2023 van tenir lloc les Eleccions Locals per a la renovació de
la  totalitat  dels  membres  de  les  Corporacions  locals,  convocades  per  Reial  Decret
207/2023, de 3 d’abril (publicat al Butlletí Oficial de l’Estat de 4 d’abril de 2023). 
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El dissabte 17 de juny de 2023 va tenir lloc el Ple de constitució de la nova Corporació
municipal sorgida arran dels resultats de les Eleccions Locals, motiu pel qual és necessari
procedir  a  l’adopció  dels  acords  que  configuraran  l’organització  municipal  en  aquest
mandat.

En data 20 de juny de 2023, l’Alcalde va dictar el Decret núm. 6495/2023 pel qual es va
atribuir competències a favor de regidors delegats. En aquest Decret va delegar a favor
del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres l’Àrea de Bon Govern, Bona Gestió i Estratègia de futur
(s’exclou  el  Subàmbit  de  Planificació  Territorial  i  el  Subàmbit  Atenció  als  barris  i  la
comunitat)

Fonaments de dret: 

1. Segons els Estatuts aprovats, els òrgans de govern, de gestió i de control de Mataró
Audiovisual  són  la  Presidència,  la  Vicepresidència,  el  Consell  d’Administració  i  la
Gerència.

En el Títol segon dels Estatuts, s’estableix:

Article 7.- La Presidència

El President de l'entitat Mataró Audiovisual serà l’Alcalde de l’Ajuntament de Mataró o bé
el membre del Ple de l’Ajuntament en qui hagi delegat. El membre delegat haurà d’ésser
nomenat mitjançant Decret de l’ Alcalde, ratificat pel Ple de l’ Ajuntament.

2. L’article 21.1.s de la Llei 7/1985 Reguladora de les Bases de Règim Local en relació a
la competència residual de l’Alcaldia.

Per tot això, i en virtut de les competències que m’atorga la legislació vigent, RESOLC:

Primer. Nomenar President de l’Entitat Pública Empresarial Mataró Audiovisual el senyor
Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  que  compleix  el  requisit  de  ser  membre  del  Ple  de
l’Ajuntament.

Segon. Ratificar el present Decret en la propera sessió del Ple municipal que es celebri.»

Fonaments de dret

1. Segons els Estatuts aprovats, els òrgans de govern, de gestió i  de control de Mataró
Audiovisual són la Presidència, la Vicepresidència, el Consell d’Administració i la Gerència.

En el Títol segon dels Estatuts, s’estableix:

Article 7.- La Presidència

El President de l'entitat Mataró Audiovisual serà l’Alcalde de l’Ajuntament de Mataró o bé el
membre del  Ple  de l’Ajuntament  en qui  hagi  delegat.  El  membre delegat  haurà  d’ésser
nomenat mitjançant Decret de l’ Alcalde, ratificat pel Ple de l’ Ajuntament.
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En base a aquest antecedents, per tot l’exposat PROPOSO AL PLE, si s’escau, l’adopció
dels següents ACORDS: 

Primer.- Ratificar el Decret d’Alcaldia 7388/2023 de 18 de juliol, relatiu a la designació com a
President l’EPE Mataró Audiovisual,  el Sr. Miquel Àngel Vadell Torres.

Segon.-- Notificar aquest acord a l’interessat i a l’EPE Mataró Audiovisual.”
 
INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=475.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP-MATARÓ: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=502.0

Intervenció de la Sra. Mónica Lora Cisquer, portaveu del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=551.0

Intervenció  de  la  Sra.  Anna  Salicrú  i  Maltas,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=628.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=673.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:

Vots favorables: 18, corresponent als membres del grup municipal PSC-CP (10),
En Comú Podem (2), Esquerra Republicana (4) i Partit Popular de
Mataró (2).    

Vots en contra: 1,  corresponent al membre del grup municipal CUP Mataró.
Abstencions: 7, corresponent als membres del grup municipal VOX (4) i Junts

per Mataró (3). 

DIRECCIÓ DE SERVEIS ECONÒMICS
Servei de Gestió Econòmica

El Sr. Alcalde disposa el tractament conjunt dels punts de l’ordre del dia núm. 6 i 7 per venir
referits a temàtiques coincidents. 

6 - DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT REGULAT A LA LLEI 15/2010, DE
MESURES  DE  LLUITA  CONTRA  LA  MOROSITAT,  CORRESPONENT  AL  PRIMER
TRIMESTRE DE 2023.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=733.0&endsAt=765.0
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El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, dóna compte del següent: 

“En compliment del què disposa la Llei 15/2010, de 5 de juliol,  de modificació de la Llei
3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en
les  operacions  comercials,  s’ha  elaborat  la  informació  amb  periodicitat  trimestral  per
presentar al Ple de l’Ajuntament. 

D’acord amb els antecedents legals referits anteriorment, i atenent el contingut de l’informe
emès per la Tresorera i  l’Interventor  municipal,  es proposa a l’Excm. Ajuntament en Ple
l’adopció dels següents 

ACORDS:

Primer- Prendre  coneixement  de  l’informe que s’acompanya,  emès per  l’Interventor  i  la
Tresorera   Municipals,  sobre  el  compliment  dels   terminis  previstos  legalment  per  al
pagament de les obligacions de l’Ajuntament de Mataró i els seus ens dependents, del 1r
trimestre de 2023.

Segon- Ordenar que en el termini de 15 dies a comptar a partir de l’endemà de l’adopció del
present acord, es procedeixi a la publicació en la web municipal de la informació agregada
de  les  factures  i  altres  documents  justificatius  de  prestacions  realitzades,  agrupant-los
segons el seu estat de tramitació, amb el contingut següent:

Període mig de pagament (PMP): el període mig de pagament de l’Ajuntament i dels ens
dependents  és  de  14,91  dies.  Aquest  càlcul  s’ha  obtingut  a  partir  de  7.268  pagaments,
d’import global de 26.255.689,83 €.

1

1.    Pagaments realitzats en el 1r trimestre de 2023

2. Interessos de demora pagats en el període: 



Durant el 1r trimestre de 2023 no s’ha pagat interessos de demora.

Període  mig  del  pendent  de  pagament  (PMPP): Al  final  del  trimestre  restaven  1.943
factures pendents de pagament, per un import de 5.965.078,97€. El termini mig des de la
data d’aprovació o en seu defecte, des de la data de registre, és de 19,13 dies.

Tercer.- Que es faci trasllat dels presents acords i dels informes referits a l’acord primer, als
òrgans competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques. 
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3.   Factures o documents justificatius pendents de pagament a final del trimestre:

4.   Període mig de pagament a proveïdors regulat al RD 635/2014



Quart.- Facultar al Regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i Estratègia de Futur, o qui
legalment  la  substitueixi,  per  tal  que  pugui  signar  qualsevol  document  necessari  per  al
compliment i efectivitat dels anteriors acords.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=781.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=963.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1009.0

Els membres del Ple es donaren per assabentats.

7 - DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT REGULAT A LA LLEI 15/2010, DE
MESURES  DE  LLUITA  CONTRA  LA  MOROSITAT,  CORRESPONENT  AL  SEGON
TRIMESTRE DE 2023.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=765.0&endsAt=1050.0

El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, dóna compte del següent: 

“En compliment del què disposa la Llei 15/2010, de 5 de juliol,  de modificació de la Llei
3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en
les  operacions  comercials,  s’ha  elaborat  la  informació  amb  periodicitat  trimestral  per
presentar al Ple de l’Ajuntament. 

D’acord amb els antecedents legals referits anteriorment, i atenent el contingut de l’informe
emès per la Tresorera i  l’Interventor  municipal,  es proposa a l’Excm. Ajuntament en Ple
l’adopció dels següents 

ACORDS:

Primer- Prendre  coneixement  de  l’informe que s’acompanya,  emès per  l’Interventor  i  la
Tresorera   Municipals,  sobre  el  compliment  dels   terminis  previstos  legalment  per  al
pagament de les obligacions de l’Ajuntament de Mataró i els seus ens dependents, del 2n
trimestre de 2023.

Segon- Ordenar que en el termini de 15 dies a comptar a partir de l’endemà de l’adopció del
present acord, es procedeixi a la publicació en la web municipal de la informació agregada
de  les  factures  i  altres  documents  justificatius  de  prestacions  realitzades,  agrupant-los
segons el seu estat de tramitació, amb el contingut següent:
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2.    Pagaments realitzats en el 2n trimestre de 2023
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Període mig de pagament (PMP): el període mig de pagament de l’Ajuntament i dels ens
dependents  és  de  19,68  dies.  Aquest  càlcul  s’ha  obtingut  a  partir  de  6.925  pagaments,
d’import global de 24.445.273,84 €.

Durant el 2n trimestre de 2023 no s’ha pagat interessos de demora.
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3. Interessos de demora pagats en el període: 

3.   Factures o documents justificatius pendents de pagament a final del trimestre:



Període  mig  del  pendent  de  pagament  (PMPP): Al  final  del  trimestre  restaven  2.093
factures pendents de pagament, per un import de 7.202.618,38€. El termini mig des de la
data de conformitat o en seu defecte, des de la data de registre, és d’11,85 dies.

Tercer.- Que es faci trasllat dels presents acords i dels informes referits a l’acord primer, als

òrgans competents del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques.

Quart.- Facultar al Regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i Estratègia de Futur, o qui
legalment  la  substitueixi,  per  tal  que  pugui  signar  qualsevol  document  necessari  per  al
compliment i efectivitat dels anteriors acords.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=781.0

Els membres del Ple es donaren per assabentats.

Servei d’Intervenció

El Sr. Alcalde disposa el tractament conjunt dels punts de l’ordre del dia núm. 8 i 9 per venir
referits a temàtiques coincidents. 

8 - APROVACIÓ DEL RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT D'OBLIGACIONS
DEL MES DE JUNY PER UN IMPORT TOTAL DE 108.326,63 €. 
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4.   Període mig de pagament a proveïdors regulat al RD 635/2014

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=781.0


Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1050.0&endsAt=1165.0

El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, presenta la proposta següent: 

“Antecedents

1.  Vist  l’Informe del  Tribunal  de Cuentas nº 1415 de data 22 de desembre de 2020 de
fiscalització  dels  expedients  de  reconeixements  extrajudicials  de  crèdit  aprovats  per  les
entitats  locals  en  l’exercici  2018  pel  qual  el  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits  es
configura com un procediment extraordinari per a la imputació al pressupost d’obligacions
derivades de compromisos de despesa. 

2. L’aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient. La seva finalitat és
únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de despeses
compromeses  indegudament,  sense  perjudici  de  que  s’hagin  d’exigir  les  responsabilitats
corresponents  per  haver  realitzat  despeses  sense  consignació  pressupostària  i/o  sense
cobertura contractual. 

3. Vist el que disposa l’article 9 de les instruccions internes de control intern de la gestió
econòmica  de  l’Ajuntament  i  de  les  entitats  dependents  en  relació  a  l’omissió  de  la
fiscalització.

4.  Vist  l’expedient  en que consten informes serveis gestors i  informe d’intervenció sobre
l’omissió de la funció interventora. 

5. Vist el decret d’alcaldia número 5567  de 26  de maig  2023 de convalidació de l’omissió
de  la  funció  interventora  en  el  que  es  resol  convalidar  l’omissió   i  continuar  amb  el
procediment i la resta de les actuacions mitjançant el reconeixement extrajudicial de crèdit.

Fonaments jurídics

1. Reial  decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei
reguladora de les hisendes locals (RDLeg 2/2004). 
2. Reial decret 424/2017, de 28 d'abril, pel qual es regula el règim jurídic del control intern a
les entitats del sector públic local (RD 424/2017). 
3. Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon
govern.
4.  Bases  d’execució  del  Pressupost  vigent  i  Instruccions  de  control  Intern  de  la  gestió
econòmica de l’Ajuntament i de les Entitats dependents aprovat per Ple en data 8 de maig de
2019 (modificat de 24 abril 2020),
5. Informe del Tribunal de Cuentas nº 1415 de data 22 de desembre de 2020 de fiscalització
dels expedients de reconeixements extrajudicials de crèdit aprovats per les entitats locals en
l’exercici 2018.

D’acord amb els antecedents i fonaments de dret indicats, es PROPOSA al Ple l’adopció
dels següents acords:
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Únic.- Aprovar  les  factures  dels  expedients  que  es  relacionen  a  la  LLISTA  GEMA
12023001233 per import de 108.326,63.-euros  mitjançant el Reconeixement extrajudicial
de crèdits,  procedint  a  autoritzar,  disposar  i  reconèixer  les  obligacions,   d’acord amb el
següent detall:

LLISTA GEMA 12023001233   GTM 27816   Informe d'Intervenció núm. 167

Columna1 Partida Número Cód. NIF Nom Descripció Import Motiu Servei Orgànic

1 350100/920610/21501 12023000018070 ADO U66332040 RICOH SISTEMAS UNION TEMPORAL DE 
EMPRESAS

503 - 01/01/2022 al 31/01/2022 - Servei d'impressió 
preu per còpia - Exp. 2023/7551

97,19 Contracte en fase de licitació COMPRES 350100

2 350100/920610/21501 12023000018069 ADO U66332040 RICOH SISTEMAS UNION TEMPORAL DE 
EMPRESAS

503 - 01/12/2022 al 31/12/2022 - Servei d'impressió 
preu per còpia - Exp. 2023/7551

1.135,94 Contracte en fase de licitació COMPRES 350100

3 350100/920610/21501 12023000018068 ADO U66332040 RICOH SISTEMAS UNION TEMPORAL DE 
EMPRESAS

503 - 01/12/2022 al 31/12/2022 - Servei d'impressió 
preu per còpia - Exp. 2023/7551

384,36 Contracte en fase de licitació COMPRES 350100

4 350100/920610/21501 12023000018055 ADO U66332040 RICOH SISTEMAS UNION TEMPORAL DE 
EMPRESAS

503 - 01/12/2022 al 31/12/2022 - Servei d'impressió 
preu per còpia - Exp. 2023/7551

145,67 Contracte en fase de licitació COMPRES 350100

5 850401/231520/22799 12023000034277 ADO B67293985 WAKEFUL SEGURETAT, SL 797 17/03/2023 SORORI-ART, SERVEI DE VIGILANT 
DE SEGURETAT AL PATI DEL CAFE NOU. 1 VIGILANT 
DE SEGURETATDE 23.30 A 08.30.

192,56 Despesa fora contracte Igualtat 850401

6 850401/231520/22799 12023000034270 ADO J63048029 TST SO I LLUMS SCP 513 i 923 17 i 18 de març de 2023. SORORI-ART 2023 
al Pati del Cafè Nou. Equips de so i llums

7.363,58 Despesa fora contracte Igualtat 850401

7 850401/231610/22799 12023000034273 ADO J63048029 TST SO I LLUMS SCP 513 i 923 8 de març 2023, Dia Internacional de les 
Dones. Plaça de l'Ajuntament. Equip de so i llums.

2.009,14 Despesa fora contracte Igualtat 850401

8 850100/341310/22799 12023000039122 ADO G08880577 ASSOCIACIO ESPORT 3 983. De l'1 al 21 de maç. Servei de monitoratge 
activitat física gent gran.

2.420,90 Contracte en fase de licitació Direcció 
d'Esports

850100

9 710102/171130/22700 12023000049857 ADO G58376872 FUNDACIO CEO DEL MARESME 773_Abril 2023_Servei de manteniment zones verdes 
i manteniment d'equipaments

62.299,57 Contracte en fase de licitació Transició 
ecològica

710102

10 850401/231520/22799 12023000041973 ADO A08523094 ALUMBRADOS VIARIOS 713 / Servei de connexió elèctrica i guàrdia 
telefònica per a l¿activitat Sororiart dels dies 17 i 18 
de març de 2023 al Pati del Cafè Nou / Exp. 
2023/000011692

753,58 Despesa fora contracte Igualtat 850401

11 820400/152220/20800 12023000040766 ADO B63121289 A MAS B COMERÇ I DISTRIBUCIONS SL 351 - març 2023 - Servei de custòdia de claus de 
pisos amb alarma

605,00 Contracte finalitzat Habitatge 820400

12 850100/342120/20300 12023000050190 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Abril. Lloguer contaimer magatzem 2,5x6 N-200, 
Valla 3x2 metalica, peu cautxu 17 kgs. Petanca 
Rocafonda

506,98 Contracte en fase de licitació Direcció 
d'Esports

850100

13 850100/342110/20300 12023000050188 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Abril. Lloguer módul 2,44x6. N-142. Poliesportiu 
Municipal Eusebi Millan.

455,35 Contracte en fase de licitació Direcció 
d'Esports

850100

14 850100/342120/20300 12023000050185 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Abril. Lloguer módul 2,44x6. N-094. CMF Vista 
Alegre Molins.

125,96 Contracte en fase de licitació Direcció 
d'Esports

850100

15 720400/132240/22104 12023000046526 ADO B82300526 SOLUCIONES TECNICAS 2000, SL  358- 18/04/2023. Subministrament de guants pel 
personal de policia local.

2.069,58 Contracte finalitzat Policia Local 720400

16 720400/132240/22104 12023000046525 ADO B82300526 SOLUCIONES TECNICAS 2000, SL 358- 18/04/2023. Subministrament de números TEX-
FLEX amb velcro per uniforme policia.

49,17 Contracte finalitzat Policia Local 720400

17 720400/132240/22104 12023000046524 ADO B82300526 SOLUCIONES TECNICAS 2000, SL 184- 18/04/2023. Subministrament de 8 cascs MT 
ATOM SV sòlid blanc de vestuari pel personal de 
policia local.

2.028,15 Contracte finalitzat Policia Local 720400

18 350100/153020/22200 Llista12023000039 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU Consum telèfon edifici Ser Espais Públics i Equip. 2.004,76 Contracte en fase de licitació Compres i 
Contractacions

350000

19 MULTIPARTIDA 12023000040450 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU 642 - Febrer - Consum telefonia - Exp. 2023/14561 6.743,68 Contracte en fase de licitació Compres i 
Contractacions

350000

20 MULTIPARTIDA 12023000040579 ADO A80907398 VODAFONE ESPAÑA SAU 642 - Març - Consum telefonia 010 - Exp. 
2023/14561

3.625,75 Contracte en fase de licitació Compres i 
Contractacions

350000

21 350100/924470/22700 12023000046537 ADO G58376872 FUNDACIO CEO DEL MARESME 909 - Febrer 2023 - Neteja 12 cartelleres/vitrines - 
Exp. 2023/14561

301,68 Despesa sense contracte Compres i 
Contractacions

350000

22 350100/920610/21501 12023000046538 ADO U66332040 RICOH SISTEMAS UNION TEMPORAL DE 
EMPRESAS

503 - 01/01/2023 al 31/01/2023 - Servei d'impressió 
preu per còpia - Exp. 2023/14561

1.378,58 Contracte en fase de licitació Compres i 
Contractacions

350000

23 MULTIPARTIDA 12023000051375 ADO A80907398 VODAFONE ESPAÑA SAU 642 - Març - Consum telefonia 010 - Exp. 
2023/14561

2.154,76 Contracte en fase de licitació Compres i 
Contractacions

350000

24 350100/920610/21501 12023000050193 -LLISTA 1553ADO U66332040 RICOH SISTEMAS UNION TEMPORAL DE 
EMPRESAS

503 - 01/01/2023 al 31/01/2023 - Servei d'impressió 
preu per còpia - Exp. 2023/14561

530,21 Contracte en fase de licitació Compres i 
Contractacions

350000

25 350100/920610/21501 12023000050192 -LLISTA 1554ADO U66332041 RICOH SISTEMAS UNION TEMPORAL DE 
EMPRESAS

503 - 01/11/2022 al 31/01/2023 - Servei d'impressió 
preu per còpia - Exp. 2023/14561

618,52 Contracte en fase de licitació Compres i 
Contractacions

350000

26 120202/92032Z/62600 12023000029348 ADO B17320896 INFORGEST INFORMATICA SL 302 - (2023) Subministrament 12 monitors TFT 23 
DELL FULLHD Exp GTM 2023/000017441

1.176,12 Contracte finalitzat SIT 120202

27 360100/920460/22604 12023000038838 ADO 037745685V QUEMADA CUATRECASAS, ANGEL 791 Serveis de procuradoria del R. Cassació 
3612/2022 Generalitat de Catalunya - Lletrat/da N. 
P. per Drets de Cassació, Testimoni i Desglossament, 
Quota al nostre nom, Fotocopies, Exp. 
2023/000025821

4.520,00 Despesa fora contracte Secretaria 360100

28 360100/920460/22604 12023000038839 ADO 037745685V QUEMADA CUATRECASAS, ANGEL 791 Servei de procuradoria  Procediment Laboral 
634/21 E interposat per A. M. S. M. Ref. AQ 51784 
TESTIMONI i Dessglossament, Drets a tràmit, 
Fotocopies, Copista, Locomocions, R. Reposició 
Diligència Exp. 23/000025821

180,71 Despesa fora contracte Secretaria 360100

29 360100/920460/22604 12023000041031 ADO 037745685V QUEMADA CUATRECASAS, ANGEL 791 Serveis de Procuradoria RCA 406/2022 
interposat per A. I. Ll. - Lletrat/da A. P. C. - Ref. AQ 
51996 -Per Drets tràmit, testimoni i desglossament 
quota variable al nostre nom i despeses de 
locomocions, copista, fotocòpies.

326,92 Despesa fora contracte Secretaria 360100
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30 360100/920460/22604 12023000041032 ADO 037745685V QUEMADA CUATRECASAS, ANGEL 791 Serveis de Procuradoria RCA 443/2022 
interposat per Totem Towerco Spain Slu - Lletrat/da 
P. M. C. - Ref. AQ. 52025 -Per Drets tràmit, testimoni 
i desglossament quota variable al nostre nom i 
despeses de locomocions, copista, fotocòpies.

326,92 Despesa fora contracte Secretaria 360100

31 850100/342110/20300 12023000052037 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Març. Lloguer módul 2,44x6. N-142. 
Poliesportiu Municipal Eusebi Millan.

455,35 Contracte en fase de licitació Direcció 
d'Esports

850100

32 850100/342120/20300 12023000052616 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Març. Lloguer contaimer magatzem 2,5x6 N-
200, Valla 3x2 metalica, peu cautxu 17 kgs, transport 
anada. Petanca Rocafonda

654,88 Contracte en fase de licitació Direcció 
d'Esports

850100

33 850100/342120/20300 12023000052035 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Març. Lloguer módul 2,44x6. N-094. CMF Vista 
Alegre Molins.

125,96 Contracte en fase de licitació Direcció 
d'Esports

850100

34 850401/231520/22602 12023000047236 ADO B62935051 GRAFICAS SAN SADURNI, SL 798 / Servei d¿impressió de 2.000 desplegables de 
difusió de la Fira Mataró Orienta 2023, del 22 al 25 
de març de 2023 al Centre cívic Pla d'en Boet / Exp. 
2023/000011692

559,15 Despesa fora contracte Igualtat 850401

Total 108.326,63

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1070.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1253.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1336.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:

Vots favorables: 15,  corresponent als membres del grup municipal PSC-CP (10),
Junts per Mataró (3) i En Comú Podem (2). 

Vots en contra: Cap 
Abstencions: 11,  corresponent  als  membres  del  grup  municipal  d’Esquerra

Republicana  (4),  VOX  (4),  Partit  Popular  de  Mataró  (2)  i  CUP
Mataró (1).   

9 -  APROVACIÓ DEL RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT D'OBLIGACIONS
DEL MES DE JULIOL PER IMPORT DE 228.380,30 €. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1165.0&endsAt=1398.0

El  senyor  Miquel  Àngel  Vadell  Torres,  regidor  delegat  de  Bon  Govern,  Bona  Gestió  i
Estratègia de futur, presenta la proposta següent: 

“Antecedents

1.  Vist  l’Informe del  Tribunal  de Cuentas nº 1415 de data 22 de desembre de 2020 de
fiscalització  dels  expedients  de  reconeixements  extrajudicials  de  crèdit  aprovats  per  les
entitats  locals  en  l’exercici  2018  pel  qual  el  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits  es
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configura com un procediment extraordinari per a la imputació al pressupost d’obligacions
derivades de compromisos de despesa. 

2. L’aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient. La seva finalitat és
únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de despeses
compromeses  indegudament,  sense  perjudici  de  que  s’hagin  d’exigir  les  responsabilitats
corresponents  per  haver  realitzat  despeses  sense  consignació  pressupostària  i/o  sense
cobertura contractual. 

3. Vist el que disposa l’article 9 de les instruccions internes de control intern de la gestió
económica  de  l’Ajuntament  i  de  les  entitats  dependents  en  relació  a  l’omissió  de  la
fiscalització i, Instrucció 2/2023 de la omissió funció interventora de 11 de maig de 2023.

4.  Vist  l’expedient  en que consten informes serveis gestors i  informe d’intervenció sobre
l’omissió de la funció interventora. 

5. Vist el decret d’alcaldia número  8153 de 14 d’ agost de  2023 de convalidació de l’omissió
de  la  funció  interventora  en  el  que  es  resol  convalidar  l’omissió  i  continuar  amb  el
procediment i la resta de les actuacions mitjançant el reconeixement extrajudicial de crèdit.

Fonaments jurídics

1. Reial  decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei
reguladora de les hisendes locals (RDLeg 2/2004). 

2. Reial decret 424/2017, de 28 d'abril, pel qual es regula el règim jurídic del control intern a
les entitats del sector públic local (RD 424/2017). 

3. Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon
govern.

4.  Bases  d’execució  del  Pressupost  vigent  i  Instruccions  de  control  Intern  de  la  gestió
econòmica de l’Ajuntament i de les Entitats dependents aprovat per Ple en data 8 de maig de
2019 (modificat de 24 abril 2020), i, Instrucció 2/2023 de la omissió funció interventora de 11
de maig de 2023.

5. Informe del Tribunal de Cuentas nº 1415 de data 22 de desembre de 2020 de fiscalització
dels expedients de reconeixements extrajudicials de crèdit aprovats per les entitats locals en
l’exercici 2018.

D’acord amb els antecedents i fonaments de dret indicats, es PROPOSA al Ple l’adopció
dels següents acords:

Únic.- Aprovar les factures dels expedients que es relacionen a la LLISTA GEMA REL ADO
12023001735 per import de 228.380,30€.-euros  mitjançant el Reconeixement extrajudicial
de  crèdits,  procedint  a  autoritzar,  disposar  i  reconèixer  les  obligacions,  d’acord  amb  el
següent detall:
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LLISTA GEMA 12023001735    GTM 35949   Informe d'Intervenció núm. 191

Columna1 Partida Número Cód. NIF Nom Descripció Import Motiu Servei Orgànic

1 820102/324120/22602 12023000050088 ADO 038804045D GASULL*SUBIÑA,JORDI 798 Maquetació i actualització contingut 
digital  dels PROGRAMES DE FORMACIÓ I 
INSERCIÓ A MATARÓ I MARESME 2023-
2024

235,95 Despesa sense 
contracte

Ensenyament 820102

2 350100/924470/22700 12023000054022 ADO G58376872 FUNDACIO CEO DEL MARESME 909 - Abril 2023 - Neteja 12 
cartelleres/vitrines - Exp. 2023/14561

301,68 Despesa sense 
contracte

Compres i 
Contractacions

350100

3 820101/323100/22602 12023000033538 ADO 038804045D GASULL*SUBIÑA,JORDI 798 disseny gràfic, adaptació, de les Portes 
Obertes 2023. Escoles bressol Mataró per a 
anunci 1 pàgina revista Cap Gros

84,70 Despesa sense 
contracte

Ensenyament 820102

4 720400/132240/22701 12023000044446 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 31/03/2023. Servei de vigilància 
prestat en les instal·lacions de la Casa 
Consistorial durant el mes de març 2023.

7.831,80 Contracte 
finalitzat

Policia Local 720400

5 720400/132240/22701 12023000044447 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 31/03/2023. Servei de vigilància 
prestat en l'edifici de Benestar Social (av. 
Puig i Cadafalch) durant el mes de març 
2023.

2.817,27 Contracte 
finalitzat

Policia Local 720400

6 720400/132240/22701 12023000046521 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 15/03/2023. Servei de vigilància 
prestat a la Casa Consistorial de Mataró 
durant el mes de febrer 2023.

6.872,41 Contracte 
finalitzat

Policia Local 720400

7 720400/132240/22701 12023000046523 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 15/03/2023. Servei de vigilància 
prestat a l'edifici de Benestar Social (av. 
Puig i Cadafalch) durant el mes de febrer 
2023.

2.439,21 Contracte 
finalitzat

Policia Local 720400

8 720400/132240/22699 12023000044448 ADO B61344032 FERRETERIA CANDAU SL 448- 31/03/2023. Subministrament de 3 
pots d'esprai de pintura de diferents colors.

24,04 Despesa fora 
contracte

Policia Local 720400

9 350100/920710/22200 12023000051399 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU 642 - Abril - Consum telefonia - Exp. 
2023/14561

3.022,65 Contracte en fase 
de licitació

Compres i 
Contractacions

350100

10 850100/342110/20300 12023000064872 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Maig. Lloguer módul 2,44x6. N-142. 
Poliesportiu Municipal Eusebi Millan.

455,35 Contracte en fase 
de licitació

Direcció 
d'Esports

850100

11 420107/241410/22699 12023000039284 ADO B61344032 FERRETERIA CANDAU SL 441-443- 445- Material d'ús per als usuaris 
del servei d'ocupació.

167,11 Despesa fora 
contracte

Direcció de 
Promoció 
Econòmica

420107

12 850100/342120/20300 12023000064873 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Maig. Lloguer módul 2,44x6. N-094. 
CMF Vista Alegre Molins.

125,96 Contracte en fase 
de licitació

Direcció 
d'Esports

850100

13 720400/132240/22701 12023000065424 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 31/05/2023. Servei de vigilància 
prestat en les instal·lacions de la Casa 
Consistorial durant el mes de maig de 2023.

7.431,72 Contracte en fase 
de licitació

Policia Local 720400

14 720400/132240/22701 12023000065425 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 31/05/2023. Servei de vigilància 
prestat en les instal·lacions de Benestar 
Social, edifici av. Puig i Cadafalch, durant el 
mes de maig de 2023.

2.630,83 Contracte en fase 
de licitació

Policia Local 720400

15 720400/132240/22701 12023000065780 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 30/04/2023. Servei de vigilància 
prestat en les instal·lacions de la Casa 
Consistorial durant el mes d'abril de 2023.

6.560,43 Contracte en fase 
de licitació

Policia Local 720400

16 720400/132240/22701 12023000065781 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 30/04/2023. Servei de vigilància 
prestat en les instal·lacions de Benestar 
Social, edifici d'av. Puig i Cadafalch, durant 
el mes d'abril de 2023.

2.237,24 Contracte en fase 
de licitació

Policia Local 720400

17 720400/132240/22701 12023000065782 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 30/04/2023. Servei de reforç de la 
vigilància prestat en les instal·lacions de la 
Casa Consistorial durant el mes d'abril de 
2023.

333,43 Contracte en fase 
de licitació

Policia Local 720400

18 720400/132240/22701 12023000065783 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 24/04/2023. Servei de control d'accés 
amb motiu del dia de Sant Jordi el 23 d'abril.

201,37 Contracte en fase 
de licitació

Policia Local 720400

19 350100/924470/22700 12023000067729 ADO G58376872 FUNDACIO CEO DEL MARESME 909 - Maig 2023 - Neteja 12 
cartelleres/vitrines - Exp. 2023/14561

301,68 Despesa sense 
contracte

Compres i 
Contractacions

350100
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20 Multipartida 12023000065912 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU  642 - Desembre 2022 - Consum telefonia 
Fix + 900 - Exp. 2023/14561

2.286,08 Contracte en fase 
de licitació

Compres i 
Contractacions

350100

21 Multipartida 12023000065913 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU  642 - Gener 2023 - Consum telefonia Fix + 
900 - Exp. 2023/14561

1.797,98 Contracte en fase 
de licitació

Compres i 
Contractacions

350100

22 Multipartida 12023000065914 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU  642 - Febrer 2023 - Consum telefonia Fix + 
900 - Exp. 2023/14561

1.883,89 Contracte en fase 
de licitació

Compres i 
Contractacions

350100

23 850100/342120/20300 12023000067713 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Maig. Lloguer contaimer  magatzem 
2,5x6 N-200, Valla 3x2 metalica, peu cautxu 
17 kgs. Petanca Rocafonda

518,46 Contracte en fase 
de licitació

Direcció 
d'Esports

850100

24 850400/231720/22799 12023000063059 ADO B67293985 WAKEFUL SEGURETAT, SL 797  28/04/2023 de 16.00 A 22.00 BLOCK 
PARTY AL CLAP. (Projecte 0830X - Energia 
urbana, un laboratori de cocreació jove). 
SERVEI DE CONTROL D'ACCÉS, 1 
CONTROLADOR D'ACCÉS.

145,20 Despesa fora 
contracte

Igualtat 850400

25 850200/333310/22707 12023000069515 ADO J63048029 TST SO I LLUMS SCP 513 Equip de So CANTANIA 2023 al Teatre 
Monumental. Part 2.

2.367,01 Despesa fora 
contracte

Direcció de 
Cultura

850200

25 850401/231610/22799 12023000062676 ADO J63048029 TST SO I LLUMS SCP 323/ 17 de maig/ Lloguer Microfonia 
inal.lambrica. Campanya 17 de m. Dia 
internacional LGTBI

163,35 Despesa fora 
contracte

Igualtat 850401

26 820101/323100/22799 12023000071215 ADO B62504105 AUSOLAN RCN, SL 555 Maig 2023 Servei d'alimentació 
(menjador) a les escoles bressol: La Llàntia, 
La Riereta i Rocafonda, bosses de mostra 
incloses

8.705,96 Despesa fora 
contracte

Ensenyament 820101

27 720400/132240/22701 12023000068739 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 09/06/2023. Servei de vigilància de la 
Casa Consistorial durant el mes de gener de 
2023. Regularització de preu.

631,80 Contracte 
finalitzat

Policia Local 720400

28 720400/132240/22707 12023000068740 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 09/06/2023. Servei de vigilància de 
l'edifici de Benestar Social, av Puig i 
Cadafalch, durant el mes de gener de 2023. 
Regularització de preu.

196,40 Contracte 
finalitzat

Policia Local 720400

29 720400/132240/22701 12023000068741 ADO B82906058 INV VIGILANCIA, SL 797- 09/06/2023. Servei de reforç de la 
vigilància de la Casa Consistorial durant el 
mes de gener de 2023. Regularització de 
preu.

43,27 Contracte 
finalitzat

Policia Local 720400

30 360100/920460/22604 12023000066011 ADO 037745685V ANGEL QUEMADA CUATRECASAS 791 Servei de procuradoria del Recurs de 
Cassació 8538/22 - interposat per OTAR 22 
DOS SL - Lletrad/a PMC - en concepte de: 
Drets Cassació, Copies trasllat, testimoni i 
desglossament, quota variable al nostre 
nom, locomocions, copista i fotocopies

205,47 Despesa fora 
contracte

Secretaria 360100

31 360100/920460/22604 12023000066012 ADO 037745685V ANGEL QUEMADA CUATRECASAS 791 Servei de procuradoria del  R. suplicació 
8283/2023 interposat per L.O. G. en el 
T.S.J.C. Lletrat/da N.C.S. en conceptes de 
Dret a tràmit, testimoni i desglossament, 
fotocopies, copista i locomocions ART. 3 
R.D. 1373/03

79,91 Despesa fora 
contracte

Secretaria 360100

32 360100/920460/22604 12023000066013 ADO 037745685V ANGEL QUEMADA CUATRECASAS 791 Serveis de procuradoria del RCA 
35/2021 2A del Jutjat n. 12 per Aut. Entrada 
domicili - interposat per J. B. de P. R. - 
Lletrat/da A. P. C. en concepte de Drets 
tràmit, Testimoni i Desglossament, Quota 
variable al nostre nom, Locomocions, 
copista i fotocopies.

121,00 Despesa fora 
contracte

Secretaria 360100

33 360100/920460/22604 12023000066014 ADO 037745685V ANGEL QUEMADA CUATRECASAS 791 Servei de Procuradoria del RCA 58/2021 
del jutjat n. 16 interposat per A.M.S.M. en 
conceptes de Drets a tràmit, Testimoni i 
Desglossament, Quota variable al nostre 
nom,  Locomocions, copista, Fotocopies i 
Recurs de Reposició.

346,77 Despesa fora 
contracte

Secretaria 360100

34 Multipartida 12023000075122 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU 642 - Juliol 2022 - Consum telefonia Fix + 
900 - Exp. 2023/14561

2.602,37 Despesa exercici 
anterior

Compres i 
Contractacions

350100
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35 Multipartida 12023000075120 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU
642 - Juny 2022 - Consum telefonia Fix + 
900 - Exp. 2023/14561

2.521,87 Despesa exercici 
anterior

Compres i 
Contractacions

350100

36 Multipartida 12023000075119 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU 642 - Agost 2022 - Consum telefonia Fix + 
900 - Exp. 2023/14561

2.603,65 Despesa exercici 
anterior

Compres i 
Contractacions

350100

37 Multipartida 12023000075118 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU 642 - Setembre 2022 - Consum telefonia Fix 
+ 900 - Exp. 2023/14561

2.563,75 Despesa exercici 
anterior

Compres i 
Contractacions

350100

38 Multipartida 12023000075116 ADO A80907397 VODAFONE ESPAÑA SAU 642 - Novembre 2022 - Consum telefonia 
Fix + 900 - Exp. 2023/14561

2.536,55 Despesa exercici 
anterior

Compres i 
Contractacions

350100

39 360100/920460/22604 12023000072724 ADO 037745685V ANGEL QUEMADA CUATRECASAS 0791 Serveis de procuradoria pel RCA 
186/2022 BR interposat per Kayak Gear SL - 
Lletrat/da P. M. C. en concepte de Drets, 
Testimoni I desglossament, Quota al nostre 

371,87 Despesa fora 
contracte

Secretaria 360100

40 360100/920460/22604 12023000072725 ADO 037745685V ANGEL QUEMADA CUATRECASAS 791 Serveis de procuradoria pel APEL.LACIO 
INCIDENT CONTENCIOS - 388/22 interposat 
per Kayak Gear SL - Lletrat/da P. M. C. en 
concepte de Drets a tràmit, Testimoni I 

91,32 Contracte 
finalitzat

Secretaria 360100

41 360100/920460/22604 12023000072726 ADO 037745685V ANGEL QUEMADA CUATRECASAS 791 - Servei de Procuradoria del recurs de 
Cassació 8954/2022 -  interposat per 
Cooperativa Agricola Litoral SCCL - 
Lletrat/da LL. G. C. en concepte de Drets 
Cassació, Testimoni I desglossament, Quota 

327,67 Despesa fora 
contracte

Secretaria 360100

42 710100/15321B/60902 12023000068994 ADO B65528556 TEBANCAT, SL 452_EXP 2022/65721_Maig 
2023:Certificació num 4_Millores a la Plaça 
Joaquim Galí

14.562,39 Despesa fora 
contracte

Espais Públics 710100

43 850300/924330/22799 12023000075332 ADO J63048029 TST SO I LLUMS SCP 323 Equip Audiovisual el dia 1 de Juliol de 
2023 a la Plaça 11 de Setembre projecte 
"Pessics de memòria"-

1.887,12 Despesa fora 
contracte

Agència de suport 
I serveis a les 
entitats

850300

44 Multipartida 12023000077903 ADO B61344032 FERRETERIA CANDAU SL 443- Promoció de ciutat i Ocupació- 
Material ús per als serveis.

26,96 Despesa fora 
contracte

Promoció 
Econòmica

420202

45 850100/342120/20300 12023000078707 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL  442. Juny. Lloguer módul 2,44x6. N-094. 
CMF Vista Alegre Molins. De l'1 al 16 de juny 
i transport

142,25 Contracte en fase 
de licitació

Direcció 
d'Esports

850100

46 850100/342120/20300 12023000078708 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Juny. Lloguer contaimer magatzem 
2,5x6 N-200, Valla 3x2 metalica, peu cautxu 
17 kgs. Petanca Rocafonda

506,98 Contracte en fase 
de licitació

Direcció 
d'Esports

850100

47 850100/342110/20300 12023000078706 ADO B65258188 HOMS RENTALS, SL 442. Juny. Lloguer módul 2,44x6. N-142. 
Poliesportiu Municipal Eusebi Millan.

455,35 Contracte en fase 
de licitació

Direcció 
d'Esports

850100

48 850100/341320/22602 12023000078728 ADO 038804045D GASULL*SUBIÑA,JORDI 798 disseny gràfc i realització d'originals 
cartells, programa i anunci de Santes 
Esportives.

726,00 Despesa sense 
contracte

Direcció 
d'Esports

850100

49 Multipartida 12023000068905 ADO G58376872 FUNDACIO CEO DEL MARESME 773_Maig 2023_Servei de manteniment 
zones verdes i manteniment d'equipaments

62.299,57 Contracte en fase 
de licitació

Espais Públics 710102

50 350100/924470/22700 12023000081071 ADO G58376872 FUNDACIO CEO DEL MARESME 909 - Juny 2023 - Neteja 12 
cartelleres/vitrines - Exp. 2023/14561

301,68 Despesa sense 
contracte

Compres i 
Contractacions

350100

51 Multipartida 12023000080256 ADO G58376872 FUNDACIO CEO DEL MARESME 773_Juny 2023_Servei de manteniment 
zones verdes i manteniment d'equipaments

62.299,57 Contracte en fase 
de licitació

Espais Públics 710102

52 120200/92031Z/64102 12023000057413 ADO-ISP 846210281 APEX R&D BVBA 722 - (2023) Subministrament LLICÈNCIA 
APEX Office Print On-premises Licenses Gold 
+ iva ext EXP GTM 2023/000027814

7.986,00 Despesa fora 
contracte

SIT 120200

Total 228.380,30

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1199.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1336.0
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VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:

Vots favorables: 15,  corresponent als membres del grup municipal PSC-CP (10),
Junts per Mataró (3) i En Comú Podem (2). 

Vots en contra: Cap 
Abstencions: 11,  corresponent  als  membres  del  grup  municipal  d’Esquerra

Republicana  (4),  VOX  (4),  Partit  Popular  de  Mataró  (2)  i  CUP
Mataró (1).   

CIM DE PLANIFICACIÓ TERRITORIAL, CIUTAT PRÒSPERA I PROMOCIÓ ECONÒMICA
DIRECCIÓ D’URBANISME I PLANIFICACIÓ

Servei d’Urbanisme i Patrimoni

10  - APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL DE CAN SOLER, SOBRE LA
FINCA RURAL CAN SOLER (CAMÍ DE VALLDEIX, 6 DE MATARÓ).

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1398.0&endsAt=1904.0

La senyora Núria Moreno Romero, regidora delegada de Planificació Territorial (Urbanisme),
presenta la proposta següent:

“La Junta de Govern Local de Mataró, en sessió de 8 de maig de 2023 va aprovar inicialment
el  Pla especial d’ordenació arquitectònica de la masia i el magatzem–bodega, de murs de
contenció i moviments de terres en Can Soler (Mataró), promogut per Goodman Advisors,
SL, amb prescripcions i condicionat a presentar per a l’aprovació provisional el projecte amb
les modificacions següents:

1)  Corregir l’errada a la pàgina 9 de la memòria, del penúltim dígit de la referència cadastral
que és la lletra Z, enlloc del número 2.

2) Corregir l’errada a la pàgina 25 de la Memòria, la data d’aprovació del Text refós del Pla
especial de masies i cases rurals, que és l’11 de febrer de 2016.

3)  Suprimir  totes  les  referència  a  la  modificació  puntual  del  Pla  general  del  sòl  nou
urbanitzable en tràmit i la seva aplicació futura, en base a la incorporació d’una Disposició
Addicional Única, en concret:

a) L’apartat e) de la Memòria, excepte fotografies de la casa i la finca (pàg. 27 a 31).
b) Els apartats 2.3, 3, 4 i 5.3 (pàg. 58 i 59).
c) El plànol d’Informació I.4.

I incorporar una Disposició Addicional Única, conforme li seran d’aplicació a la finca els
paràmetres no previstos en aquest Pla especial que s’aprovin en futures modificacions
puntuals del planejament general
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4) A l'apartat 3.b) Rehabilitació de la masia, pàgines 45 a 51 de la memòria, especificar que
qualsevol enderroc i reconstrucció de les parets estructurals interiors haurà de justificar-se
mitjançant els corresponents informes tècnics i estudis estructurals que en verifiquin el seu
mal estat i la pèrdua de capacitat estructural. 

5) Ordenar les Normes urbanístiques, pàgines 55 a 59 de la memòria, han de tenir un sol
articulat tant per les disposicions generals i particulars, com per la regulació de la zona de
conservació de l’hàbitat rural (clau 4e2).

6) Mantenir l’ús dominant de zona de l’hàbitat rural de la clau 4e2, i establir com a compatible
l’ús agrícola, pàgina 55 de la memòria.
 
7) Corregir la redacció de l’article 3 de les Normes urbanístiques relativa al usos, pàgina 56
de  la  memòria,  en  el  sentit  que  la  zona  forestal  és  un  ús  dominant  i  l’agrícola  un  ús
compatible condicionat a l’obtenció del permís de rompuda forestal. 

8) Corregir la distància a camins del magatzem agrícola, pàgina 57 de la memòria, que ha de
ser de 25 metres.

9)  Incorporar  en  el  plànol  d’informació  I.3  de  planejament  vigent,  la  delimitació  del  PE
Montnegre–El Corredor.

10) Incorporar en el plànol d’ordenació O.1 de planejament proposat, la delimitació del PE
Montnegre–El Corredor, la delimitació de la zona «ep» de la clau 4e2 i situar el magatzem-
bodega.

2. Tanmateix es va acordar l’obertura d’un període d’informació pública d’un mes a comptar
des de l’endemà se va publicació al BOP i sol·licitar els informes preceptius als organismes
afectats per raó de la seva competència sectorial.  

L’anunci va ser publicat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona el dia 17 de maig de
2023 i per tant el període d’informació pública es va iniciar el 18 de maig i va finalitzar el 18
de juny. No consta que s’hagin presentat al·legacions o reclamacions als esmentats acords. 

Es van sol·licitar els següents informes sectorials:

- El 16 de maig de 2023 es va sol·licitar informe a la Generalitat de Catalunya, en matèria
d’aigües (àmbit territori i sostenibilitat) i en matèria de boscos i desenvolupament rural (àmbit
d’agricultura) a través de la plataforma EACAT, amb registre d’entrada al Departament de
Territori núm. 0386/2929/2023;

-  El 17 de maig de 2023 es va sol·licitar informe a l’ens gestor del Parc Montnegre Corredor
a  través  de  la  plataforma  EACAT (registre  d’entrada  a  la  Diputació  de  Barcelona  núm.
202310085518);

3. El 18 de maig de 2023, l’Agència Catalana de l’Aigua ha emès informe favorable amb
diversos condicionants en relació amb l’abastament, amb el sanejament, amb el domini públic
hidràulic, zona de policia i inundabilitat i també en relació amb les afeccions mediambientals. 
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4.  L’1 de juny de 2023,  el  promotor  presenta una sol·licitud amb nova versió de tota la
documentació corresponent al Pla Especial, amb les modificacions que van ser requerides a
l’acord d’aprovació  inicial,  sol·licitant  la  tramitació  de l’aprovació  provisional  del  PE.  A la
mateixa sol·licitud i en relació a la prescripció 8a (distància a camins), el sol·licitant exposa
que la distància a camins no és un paràmetre bàsic en sòl no urbanitzable i que, per tant, pot
ser modificat a través d’un PE. 

5.  El  14  de  juny  de  2023,  la  cap  de  Projectes  de  Serveis  Territorials  ha  informat
favorablement el document, entenent que les modificacions requerides han estat rectificades
o justificades en aquest nou document, sens perjudici de l’informe que s’hagi d’emetre en
relació  a  aquelles  que  afecten  a  la  vessant  de  protecció  de  patrimoni  (prescripció  4a:
especificar que qualsevol enderroc i reconstrucció de les parets estructurals interiors haurà
de justificar-se mitjançant els corresponents informes tècnics i estudis estructurals que en
verifiquin el seu mal estat i la pèrdua de capacitat estructural).  Pel què fa a la distància a
camins, s’informa que al nou document tècnic presentat, aquesta distància s’ha equiparat a la
del sistema hidrològic, en el ben entès que es considera que no és un paràmetre bàsic en
aquesta classe de sòl i que pot ser modificada a través del PE. 

6. El 18 de juliol  de 2023,  l’arquitecta  cap de la Secció de Paisatge Urbà i  Patrimoni ha
informat favorablement la nova proposta, en el ben entès, des del punt de vista de protecció
del patrimoni, que en el tràmit de llicència es precisaran i justificaran les obres necessàries
d’intervenció en la masia.

7.  No consta que s’hagin emès els informes sol·licitats a la Generalitat  de Catalunya en
matèria de boscos i desenvolupament rural ni tampoc el sol·licitat a la Diputació de Barcelona
(Parc Montnegre Corredor). 

D’acord amb l’informe jurídic unit a l’expedient, resulten d’aplicació, entre d’altres,els articles
85.1 i 4, 89 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text Refós de la
Llei d’Urbanisme de Catalunya (en endavant, el TRLUC); article 80 de la Llei 39/2015, d’1
d’octubre,  de Procediment  Administratiu  Comú de les Administracions Públiques;  articles
3.3.d.7) i 4 del Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels
funcionaris d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional; articles 22.1 c) i 47
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local (LBRL);  i articles 52 i
114.3.k) Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC).

Per això, PROPOSO AL PLE de l’Ajuntament l’adopció, si s’escau, dels acords següents:

PRIMER.- Aprovar provisionalment el Pla especial d’ordenació arquitectònica de la masia i el
magatzem-bodega, de murs de contenció i moviments de terres en Can Soler (Mataró) ),
amb la següent prescripció: des del punt de vista de protecció del patrimoni, en el tràmit de
llicència es precisaran i justificaran les obres necessàries d’intervenció en la masia. 

SEGON.- Trametre al Departament de Territori de la Generalitat de Catalunya, per a la seva
aprovació definitiva, el document tècnic i l’expedient administratiu.

TERCER.- Notificar els presents acords a les persones que resultin interessades segons
l’expedient  i  document  tècnic,  i  de  conformitat  l’article  87.7  del  Reglament  Orgànic
Municipal.”
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INTERVENCIONS:

Intervenció de la Sra.  Núria Moreno Romero, regidora delegada  de Planificació Territorial
(Urbanisme): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1425.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1619.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1651.0

Intervenció  de  la  Sra.  Magdalena  Cot  i  Bosch,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1767.0

Intervenció de la Sra.  Núria Moreno Romero, regidora delegada  de Planificació Territorial
(Urbanisme): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1843.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1890.0

VOTACIÓ: 

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:
Vots favorables: Unanimitat (26).

11 - APROVACIÓ  PROVISIONAL  DEL  PLA  DE  MILLORA  URBANA  PER
L’ORDENACIÓ DE VOLUMS DE LA PARCEL·LA PLAÇA PINTOR CUSACHS 1.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1904.0&endsAt=2735.0

La senyora Núria Moreno Romero, regidora delegada de Planificació Territorial (Urbanisme),
presenta la proposta següent:

“Fets

El  Pla de millora urbana (PMU)  per l’ordenació de volums de la parcel·la Plaça Pintor
Cusachs núm. 1, promogut per Aldi Real Estate SLU, té per objecte la parcel·la, situada dins
la trama urbana consolidada, ocupada per un edifici industrial construït el 1950, en procés de
buidatge de l’activitat. En relació a l’entorn, l’edifici presenta una façana força envellida, i
esdevé  una  activitat  relativament  aliena  al  teixit  residencial  i  comercial  de  l’entorn.  Així
mateix,  l’edifici  es troba en situació urbanística de volum disconforme al  presentar algun
desajust volumètric respecte la profunditat edificable establerta pel planejament.

El PMU proposa la implantació a la parcel·la d’un nou establiment comercial mitjà, amb una
superfície de venda entre 800m2 i 1300m2, que permeti atendre la demanda dels veïns i
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veïnes dels  barris  de l’entorn a  la  vegada que a persones que arribin  en vehicle  privat
aprofitant la bona connectivitat amb la xarxa viaria, i dinamitzi aquest punt de la ciutat.

La implantació d’aquesta activitat requereix la substitució de l’edifici existent i l’ajust de les
condicions  d’ordenació  de  la  clau  1c  en  aquesta  parcel·la,  a  fi  i  efecte  de  permetre  el
desenvolupament de l’activitat  en planta baixa i  planta primera.  En concret  és necessari
ajustar l’alçada lliure mínima de la planta baixa i permetre la possibilitat d’ocupació del pati
d’illa amb dues plantes, sense incrementar l’alçada permesa en el fons de parcel·la segons
el planejament vigent.

Les condicions d’ordenació proposades permeten la implantació de l’activitat comercial en
planta baixa i planta primera, en una primera fase, a la vegada que mantenen la possibilitat
de materialitzar tot el sostre potencial de la parcel·la, ja sigui en una segona fase, o en una
promoció posterior. Estableix els criteris d’implantació següents:

a)  Garantir una adient mobilitat interna i externa a la parcel·la 
b) Potenciar la façana principal de l’edificació que dona front a la plaça Pintor Cusachs i

proporcionar un equipament comercial útil pel barri i la ciutat
c)  Integrar la nova volumetria amb les edificacions de l’entorn

Amb la previsió d’una major afluència de clients a peu, en front el vehicle privat, vinculat a
l’execució  del  nou  equipament  comercial,  es  preveu  executar  a  càrrec  de  la  societat
promotora,  la  millora  de  la  vorera  frontal  a  la  plaça  Pintor  Cusachs  per  tal  de  facilitar
l’accessibilitat a peu i disposar de suficient espai pels fluxos d’entrada i sortida a les noves
activitats, així com l’execució de la nova zona verda davant de la mateixa, completada amb
espècies autòctones i amb baixes necessitats hídriques.

Aquest Pla de Millora Urbana ha estat  objecte de consulta pública prèvia de 20 dies hàbils,
establerta a l’article 133.1 de la Llei 39/2015, del Procediment administratiu comú de les
Administracions Públiques, mitjançant la publicació a la plataforma municipal de participació
ciutadana Decidim Mataró, també s’ha donat publicitat mitjançant la Comissió  Informativa
Municipal de Reactivació Econòmica i Creació d'Ocupació i Desenvolupament Territori, en
sessió de 25 d’octubre de 2022.

En el termini de consulta pública prèvia del 27 d’octubre al 25 de novembre de 2022, no es
va efectuar cap aportació.

La Junta de Govern Local en sessió de 22 de maig de 2023 va acordar:

1. Aprovar inicialment el  Pla de millora urbana per l’ordenació de volums de la parcel·la
Plaça Pintor Cusachs 1, promogut per Aldi Real Estate SLU.

2. Obrir un període d’informació pública d’un mes prèvia publicació d’edictes en el Butlletí
Oficial de la Província, en un dels diaris de més divulgació a Catalunya, al tauler d’edictes
electrònic i a l’espai web municipal.

3.  Notificar-ho  a  les  persones  propietàries  de  l’àmbit,  i  al  Servei  Llicències  d’Obres  i
Activitats, als efectes escaients.
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L’anunci  d’exposició pública ha estat  publicat  en el  BOPB de 30-05-2023,  en la premsa
escrita  (El Periòdico, anuncis oficials, el 26-05-2023), en el Tauler d’anuncis de l’Ajuntament
de Mataró (e-Tauler, el 30-05-2023)  i s’ha notificat a la propietat de la mateixa finca i a totes
les persones propietàries de les finques adjacents.

Durant el període d’informació pública de l’aprovació inicial del Pla de Millora Urbana PMU-
16, no s’ha presentat cap al·legació ni suggeriment. 

En data 3 de juliol de 2023, el promotor ha presentat una  modificació en  el text normatiu del
PMU,  referit  a  l’instrument   d’urbanització.   Consisteix  en  la  tramitació  d’un  projecte
d’urbanització específic, de caràcter complementari de l’actual urbanització, i amb caràcter
previ  a la llicència de primera ocupació,  que ofereix més garantia en la seva execució i
malgrat la urbanització és superficial s’ajusta millor a la naturalesa de les obres.

Aquesta modificació no  representa una modificació substancial i per tant no requereix una
nova informació pública.

Consta a l’expedient informe jurídic i tècnic municipal favorable a la tramitació del document
del PMU, en tant que considera que conté el nivell d’informació i detall suficient, atenent
l’abast del planejament, s’ajusta a la normativa urbanística vigent, i són adequats els criteris
d’implantació de la nova activitat comercial proposats, especialment el compromís per part
del promotor de millorar la urbanització superficial a fi i efecte de dotar-la de les condicions
adequades per a la mobilitat   de vianants que es preveu,  es derivi  del  nou equipament
comercial.

Fonaments de dret 

- Decret Legislatiu 1/2010, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme: Articles 70,
85, 100, 101, 102.3, 106.3 i 107. 
L’aprovació  definitiva  del  PMU  correspon  a  la  Comissió  territorial  d’Urbanisme  de  la
Generalitat de Catalunya  -art. 80.b) i 81.1 c)-
-  Decret 305/2006, pel qual s'aprova el Reglament de la Llei  d'urbanisme: Articles 90.1.,
90.3 ,  90.5., 98, 112.4  
- Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris
d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional. Articles 3. 3.d.7).  i 4
- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del règim local (LRBRL).  Articles 21.1.j),
21.3 i 22.2.c) i  47.

Per tot el que s’ha exposat, la Regidora-delegada de Planificació Territorial (Urbanisme) i
Mataró Segura proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- Aprovar provisionalment el Pla de millora urbana per l’ordenació de volums de la
parcel·la  Plaça Pintor  Cusachs 1,  PMU-16,  promogut  per  Aldi  Real  Estate  SLU.  Aquest
document    incorpora  un  canvi  no  substancial  respecte  la  seva  aprovació  inicial:  es
complementa  l’art.  4.4  de les  Normes Urbanístiques amb  la  necessària  tramitació  d’un
projecte d’urbanització.

SEGON.- Trametre a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’Arc Metropolità de Barcelona
de la Generalitat de Catalunya per a la seva aprovació definitiva, el document tècnic i còpia
de l’expedient administratiu.
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TERCER.- Notificar els presents acords a les persones interessades i al servei de Llicències
d’Obres als efectes escaients.”

INTERVENCIONS:

Intervenció de la Sra.  Núria Moreno Romero, regidora delegada  de Planificació Territorial
(Urbanisme): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=1918.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2162.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2229.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2310.0

Intervenció  de  la  Sra.  Magdalena  Cot  i  Bosch,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2430.0

Intervenció de la Sra.  Núria Moreno Romero, regidora delegada  de Planificació Territorial
(Urbanisme): 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2505.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2629.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:

Vots favorables: 25,  corresponent als membres del grup municipal PSC-CP (10),
En  Comú  Podem  (2),  corresponent  als  membres  del  grup
municipal d’Esquerra Republicana (4), VOX (4), Junts per Mataró
(3) i Partit Popular de Mataró (2). 

Vots en contra: Cap 
Abstencions: 1, corresponent al membre del grup municipal CUP Mataró.   

CIM DE SEGURETAT
Assessorament i Gestió

12 - REVOCAR LA CONCESSIÓ DE LA MEDALLA AL MÈRIT PROFESSIONAL DE
PRIMERA CATEGORIA A FRP. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2735.0&endsAt=3255.0
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La  senyora  Núria  Moreno  Romero,  regidora  delegada  de  Mataró  Segura,  presenta  la
proposta següent:

“Antecedents

1. En data 14 de maig de 2014, el Sr. Félix Riesco Pérez, inspector en cap de la Comissaria
del Cos Nacional de Policia de Mataró, va ser condecorat per l’Ajuntament de Mataró amb la
Medalla al Mèrit Professional de primera categoria.

2.  L’any  2020,  el  Sr.  Riesco  va  se  condemnat  per  l’Audiència  Provincial  de  Barcelona,
sec.100ª,  S 08-01-2020,  núm.2/2020.  Rec.  42/2018,  per  delictes de suborn,  revelació de
secrets  i  afavoriment  del  tràfic  de substàncies estupefaents,  comesos en el  seu exercici
professional.

3. Al Ple Municipal de novembre de 2022, el Govern Municipal, a un prec del grup municipal
d’ERC-MES, va manifestar que promouria la retirada de la medalla atorgada al Sr. Riesco.

4. Per Decret número 3806, de 13 d’abril de 2023, es resol incoar expedient contradictori a la
concessió de la Medalla al Mèrit Professional de primera categoria atorgada al Sr. Riesco.
L’esmentada resolució  es notificà en  legal forma en data el 26 d’abril de 2023, atorgant a
l’interessat  el  termini  de 15 dies  hàbils  des de l’endemà de la  notificació  per  a  formular
al·legacions i proposar prova. 

5.- Ha finalitzat el termini per a la presentació d’al·legacions sense que hi hagi constància a
les dependències municipals que la persona interessada les hagi presentat.

Fonaments de dret

Reglament de la Policia Local de Mataró

L’article  78 estableix  que la  Secretaria  general  de la  Corporació  durà un registre  de les
condecoracions  concedides  amb  la  numeració  correlativa.  Les  felicitacions  i  les
condecoracions  seran  anotades  a  l’expedient  personal  de  l’interessat,  i  podran  ésser
considerades com a mèrit als concursos i oposicions.

L’article 79 estableix que en el cas que algun condecorat amb la Medalla al Mèrit Professional
o amb la Medalla d’Honor en el Compliment del Deure, cometi algun acte contrari a la dignitat
individual,  professional  o  social,  se  li  revocarà  la  concessió,  prèvia  incoació,  d’ofici  o  a
instància  de  part,  d’un  expedient  contradictori.  L’acord  definitiu  l‘ha  d’adoptar  el  Ple  de
l’Ajuntament i  comportarà la supressió del nom del condecorat en el llibre de registre i la
prohibició d’utilització pública de les medalles.

La Regidora Delegada de Seguretat Pública que sota signa proposa al Ple l’adopció dels
següents ACORDS:

Primer.- Revocar la concessió de la Medalla al Mèrit Professional de primera categoria al Sr.
Félix Riesco Pérez, prohibint-li la seva utilització pública.

Segon.- Suprimir  el  nom de la persona condecorada, Sr.  Félix Riesco Pérez, en el  llibre
registre municipal de les condecoracions.
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Tercer.- Notificar l’acord a les persones interessades.”

INTERVENCIONS:

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2758.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2863.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2912.0

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2936.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2998.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3136.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3224.0

VOTACIÓ: 

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:
Vots favorables: Unanimitat (26).

CIM DE CIUTAT INCLUSIVA I SALUDABLE
Servei d’Educació

13- DONAR COMPTE DEL DECRET D’ALCALDIA 7107/2023, D’11 DE JULIOL, PER
A  LA  CONTINUÏTAT  DE  LA  COL·LABORACIÓ  AMB  EL  DEPARTAMENT
D’EDUCACIÓ  DE  LA  GENERALITAT  DE  CATALUNYA  PER  AL  PLA  EDUCATIU
D’ENTORN. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3255.0&endsAt=3414.0

La  senyora  Beatriz  Delgado  Castro,  regidora  delegada  d’Educació,  Formació  professional,
Universitat i Esports, dóna compte del següent:

“Relació de fets

1. En data 11 de juliol de 2023, mitjançant el Decret d’Alcaldia número 7107/2023, es va re-
soldre Manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Mataró de continuar desenvolupant el Pla
Educatiu d’Entorn de Mataró.

3

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3255.0&endsAt=3414.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3224.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3136.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2998.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2936.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2912.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2863.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=2758.0


2. Així mateix, l’esmentat Decret va resoldre donar compte d’aquesta resolució a la pròxima
sessió del Ple Municipal que correspongui.

Per  tot  això exposat,  considero oportú  de proposar  a  l’Ajuntament  en Ple  l’adopció  del
següent ACORD: 

Únic.- Donar compte del Decret d’Alcaldia número 7107/2023, d’11 de juliol,  en què es
resol:

“Relació de fets

Amb data 16 de març de 2005 es va signar el primer conveni de col·laboració entre el
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Mataró per al
Pla Educatiu d’Entorn.

Els  Plans  Educatius  d’Entorn  són  una  proposta  de  cooperació  educativa  entre  el
Departament  d’Educació  i  els  ajuntaments,  que  tenen com a  objectiu  la  millora  de  les
oportunitats  en  tots  els  temps i  espais  educatius  dels  infants  i  joves,  la  connexió  dels
aprenentatges formals i no formals, i la promoció de l’accés de tot l’alumnat, especialment
aquell més vulnerable, a l’educació no formal com un element estratègic d’equitat i d’igualtat
d’oportunitats.

A l’abril de 2019 es va signar el darrer conveni de col·laboració per al Pla Educatiu d’Entorn
de Mataró amb una vigència fins a l’acabament del curs escolar 2022-2023.

Per garantir  la continuïtat d’aquesta col·laboració en els propers anys, la Generalitat  de
Catalunya ha aprovat l’Acord de Govern GOV/91/2023, de 18 d’abril, pel qual s’estableixen
les  condicions  mínimes  per  formalitzar  els  convenis  que  concretin  els  termes  de  la
col·laboració i el finançament dels Plans Educatius d’Entorn.

L’Acord recull  les condicions per a la creació i  continuïtat  dels plans educatius d’entorn
(PEE); els compromisos que assumeix el Departament d’Educació; els compromisos que
assumeix l’Ajuntament; els àmbits de lideratge i coordinació que cal establir per a l’impuls i
desplegament del PEE; i els mòduls de càlcul que la Generalitat estableix per calcular el
finançament que correspondrà a cada municipi.

D’acord amb el punt 1.2 de l’annex de dit Acord, els municipis que hagin signat un conveni
de col·laboració amb el Departament d’Educació per al desplegament d’un Pla Educatiu
d’Entorn,  vigent  a  la  data   d’aprovació  d’aquest  Acord  del  Govern,  poden  mantenir-lo,
manifestant la voluntat de fer-ho a través d’un acord del Ple municipal, que s’haurà d’enviar
a través del canal específic d’EACAT, com a màxim el 31 de juliol de 2023.

Vist l’informe de la cap del Servei d’Educació de data 7 de juliol de 2023, segons el qual
atès que no està prevista la celebració de cap sessió del Ple municipal abans del 31 d’agost
de 2023, cal manifestar aquesta voluntat mitjançant un decret d’Alcaldia i, posteriorment,
donar compte a la propera sessió del Ple municipal.

Fonaments de dret
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Article 21 de la Llei 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de les Bases del Règim local.

Per tot el que s’ha exposat, i en ús de les atribucions que tinc conferides RESOLC:

Primer.- Manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Mataró de continuar desenvolupant el Pla
Educatiu d’Entorn de Mataró.

Segon.-  Comunicar  aquest  acord  al  Departament  d’Educació  de  la  Generalitat  de
Catalunya.

Tercer.- Donar compte d’aquest acord en el proper Ple municipal.”

INTERVENCIONS:

Intervenció  de  la  Sra.  Beatriz  Delgado  Castro,  regidora  delegada  d’Educació,  Formació
professional, Universitat i Esports: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3279.0 

Els membres del Ple es donaren per assabentats.

IMPULS I CONTROL DEL GOVERN

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ

14 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE VOX PER
ACABAR AMB L’OKUPACIÓ. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3414.0&endsAt=4459.0

El senyor José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX, presenta la proposta de
resolució següent:

“En los últimos años de mandato del PSC en el Ayuntamiento de Mataró, el factor de la
okupación se ha visto incrementado hasta en un 425%, pasamos de tener en 2019, 400
viviendas okupadas a más de 1600 actualmente.

En Mataró en el año 2021, se produjeron 573 okupaciones consumadas y 192 tentativas, lo
que equivale a una media de 50 okupaciones al mes. Las cifras no mejoraron en 2022, en el
primer cuatrimestre se detectaron 288 okupaciones ilegales y 73 intentos. Proyectando las
cifras  a  términos  anuales  nos  da  la  escandalosa  cifra  de  800  viviendas  okupadas
ilegalmente.

Aún siendo conscientes de la leve bajada que hubo en el último trimestre de 2022 (datos
emitidos por la Junta Local de Seguridad) y que son datos totalmente subjetivos ya que para
la Junta, lo que no se detecta no existe, está claro que el factor de la okupación sigue
existiendo, por más que algunos se aferren a lo contrario.

El fenómeno de las okupaciones ilegales es un problema de primer orden para los vecinos
de Mataró, que genera una gran alarma social, atenta contra un derecho constitucional como
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es la propiedad privada y provoca graves problemas de seguridad y de convivencia como
bien pueden constatar los vecinos que sufren esta lacra.

El grupo parlamentario de VOX en el Parlamento de Cataluña, en la comisión de Interior de
Noviembre de 2022, pidió el refuerzo de la dotación de agentes y la frecuencia de patrullaje
de Mossos d´Esquadra en la comarca del Maresme y el incremento de la presencia de la
Policía Local en barrios como Cerdanyola o Rocafonda. Así como que el Ayuntamiento de
Mataró llevase a cabo las acciones necesarias para cumplir la ratio establecida de policías
locales por cada 1000 habitantes.

También se pidió impulsar un Plan Específico en la comarca del Maresme para perseguir y
desarticular la actividad de las mafias criminales que se dedican a hacer negocio a través de
la okupación. Excepto el grupo mixto, todas los demás grupos parlamentarios, incluido el
PSC, no aprobaron estas propuestas que mejorarían sin duda la seguridad y la vida de los
mataronins.

A nivel local necesitamos utilizar todas las herramientas municipales para poder prevenir y
combatir las okupaciones en la ciudad.

Es por  eso,  que el  Grupo Municipal  de VOX en el  Ayuntamiento de Mataró propone la
adopción de los siguientes acuerdos:

1. Destinar unidades de la Policía Local para prevenir las okupaciones en Mataró, creando la
Unidad de Prevención Antiokupa (UPA), pasando la unidad de mediación que actualmente
presta servicio a ser parte de la misma.

2.  Creación de la Oficina Antiokupa, de atención rápida al vecino, en coordinación directa
con la UPA.

3.  A través de la Oficina Antiokupa, ofrecer asesoramiento administrativo gratuito, gestión
jurídica y de acompañamiento para los vecinos o propietarios afectados por la okupación.

4.  Impulsar un Plan Específico Policial en todo el Maresme para la desarticulación de la
actividad de las mafias criminales en torno a la narco-okupación.

5. Que para el empadronamiento sea necesario aportar la documentación oficial que
acredite la residencia legal en la vivienda, como el contrato de alquiler o de propiedad de la
misma.

6.  Dotar  a las comunidades de vecinos de armarios metálicos para impedir  sabotajes y
fraudes a los contadores de suministros.

7.  Tapiar  y  alarmar  aquellas  viviendas susceptibles  de ser  okupadas o  que hayan sido
desokupadas.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3427.0
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Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3697.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3807.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=3885.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=4160.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=4189.0

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=4315.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=4425.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, s’obté el següent resultat:

Vots favorables: 6,  corresponent als membres del grup municipal VOX (4) i Partit
Popular de Mataró (2).

Vots en contra: 20,  corresponent als membres del grup municipal PSC-CP (10),
En Comú Podem (2), Esquerra Republicana (4), Junts per Mataró
(3) i CUP Mataró (1).   

Abstencions: Cap 

D’acord amb l’anterior, NO S’APROVA la proposta de resolució transcrita.

15 - PROPOSTA  DE  RESOLUCIÓ  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  DEL
PARTIT POPULAR DE MATARÓ PER A LA CREACIÓ D’UNA OFICINA ANTIOKUPES A
MATARÓ.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=4459.0&endsAt=5623.0

El senyor Cristian Escribano Ramírez,  portaveu del  grup municipal  del  Partit  Popular  de
Mataró, presenta la proposta de resolució següent:

“La  okupación  ilegal  de  viviendas  es  un  fenómeno  que  ha  experimentado  un  aumento
descomunal en los últimos años en Mataró, y que se ha convertido en uno de los temas que
más preocupan a los vecinos de nuestra ciudad, junto con la delincuencia. Las noticias sobre
usurpaciones de viviendas, altercados con okupas problemáticos y conflictivos, muchos de
los cuales utilizan estos pisos para ejercer actividad criminal como venta y distribución de
drogas, se suceden en Mataró semana tras semana. 
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Según datos recopilados, se estima que en nuestra ciudad hay actualmente más de 1.800
viviendas okupadas de forma ilegal,  que no solo generan un perjuicio contra el  legítimo
propietario de ese inmueble, sino que son un auténtico calvario para los vecinos que tienen
que sufrirles día tras día. Esta situación no solo atenta contra el derecho a la propiedad, sino
que también afecta la seguridad, la convivencia y el bienestar de nuestros ciudadanos. 

Estos delincuentes han llevado la marginalidad y la delincuencia directamente las puertas de
las casas de cientos de vecinos honrados de nuestra ciudad, que ven como la respuesta de
la Administración es escasa o directamente nula. Y si bien la mayoría de estos delitos se
comenten en los barrios de Cerdanyola y Rocafonda, ya no hay ninguna zona o barrio de la
ciudad que se libre de esta lacra, que cada vez campa más a sus anchas entre nuestras
calles. 

Es nuestro deber dar una respuesta a esta situación crítica que vive Mataró, y que tiene en
vilo a los vecinos, muchos de los cuales tienen verdadero pánico de que les okupen su
vivienda  o  de  compartir  edificio  con  ellos.  Estas  cifras  son  alarmantes  y  requieren  una
respuesta  decidida  por  parte  de  este  Ayuntamiento  para  salvaguardar  el  derecho  a  la
propiedad y la convivencia pacífica en nuestra comunidad. 

Puesto que el  Govern de la Generalitat  y  el  Gobierno de España han dejado claro con
diferentes decisiones, que legislar para resolver este tema no es una prioridad para ellos, es
nuestro deber actuar para dar solución a los vecinos afectados. 

Es por ello que nuestro Grupo propone la creación de una Oficina Municipal de Lucha contra
la Okupación, cuyo objetivo principal será combatir la okupación ilegal de viviendas y brindar
apoyo y asesoramiento a los vecinos que han sufrido esta situación. Esta oficina actuará
como un recurso fundamental para los afectados, proporcionándoles la asistencia necesaria
para enfrentar y resolver los casos de okupación ilegal. 

En virtud de lo anteriormente expuesto, sometemos a la consideración de los Grupos los
siguientes acuerdos para ser debatidos y aprobado por el Pleno: 

- Creación de la Oficina Anti Okupas: Se establecerá una Oficina Anti Okupas encargada de
coordinar y supervisar todas las actividades relacionadas con la prevención y resolución de
ocupaciones  ilegales  de  viviendas.  Esta  Oficina  contará  con  un  equipo  multidisciplinario
compuesto por profesionales legales, sociales y de seguridad. 

- Composición: La Oficina Anti Okupas estará compuesta por un equipo de profesionales
especializados en áreas legales, sociales y de seguridad. Se designará a un coordinador
responsable de la gestión diaria de la oficina y de actuar como punto de contacto con el
Ayuntamiento. 

- Asesoramiento y apoyo a los afectados: La Oficina Municipal de Lucha contra la Ocupación
brindará asesoramiento jurídico y apoyo a los propietarios que hayan sufrido ocupaciones
ilegales en sus viviendas. Se establecerán mecanismos para la recepción de denuncias, el
registro de casos y la atención personalizada a los afectados, con el objetivo de ofrecerles
las herramientas y recursos necesarios para hacer frente a esta problemática. 

- Coordinación con las fuerzas de seguridad y otros organismos: La Oficina Municipal de
Lucha contra la Ocupación trabajará en estrecha colaboración con los cuerpos de seguridad
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locales, como la Policía Municipal y los Mossos d'Esquadra, así como con otros organismos
pertinentes,  para  asegurar  una  actuación  efectiva  y  coordinada  en  la  lucha  contra  la
ocupación ilegal. 

- Registro de Propiedades Vacías: Se implementará un registro de propiedades vacías en la
ciudad, con el fin de identificar aquellas viviendas que se encuentren desocupadas y que
podrían ser susceptibles de ocupación ilegal. La información recopilada en este registro será
tratada con confidencialidad y utilizada exclusivamente para fines de prevención. 

- Colaboración con entidades y organizaciones relevantes: La Oficina Municipal de Lucha
contra la Ocupación establecerá acuerdos de colaboración con entidades y organizaciones
especializadas en la materia, tanto a nivel local como regional o nacional, para compartir
conocimientos, buenas prácticas y recursos en la lucha contra la ocupación ilegal. 

- Programas Sociales y Vivienda Asequible: Se implementarán programas de apoyo social
para aquellas familias en situación de vulnerabilidad que puedan estar en riesgo de recurrir a
la ocupación ilegal como último recurso. Asimismo, se trabajará en la promoción de políticas
de vivienda asequible para reducir las causas subyacentes de la ocupación ilegal. 

-  Presupuesto:  El  Ayuntamiento  asignará  los  recursos  financieros  necesarios  para  el
establecimiento  y  funcionamiento  efectivo  de  la  Oficina  Anti  Okupas,  incluyendo  la
contratación  de  personal,  la  creación  de  materiales  informativos  y  la  realización  de
campañas de sensibilización. 

- Transparencia y Rendición de Cuentas: Se garantizará la transparencia en las acciones y
decisiones  de  la  Oficina  Anti  Okupas.  Se  proporcionará  información  regular  sobre  los
avances, casos atendidos y resultados obtenidos en relación con la prevención y resolución
de ocupaciones ilegales. “

INTERVENCIONS:

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=4478.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=4752.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=4926.0

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=5069.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=5126.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=5288.0
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Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=5431.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=5569.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, s’obté el següent resultat:

Vots favorables: 6,  corresponent als membres del grup municipal Partit Popular
de Mataró (2) i VOX (4).

Vots en contra: 17, corresponent als membres del grup municipal PSC-CP (10),
En Comú Podem (2), Esquerra Republicana (4) i CUP Mataró (1).   

Abstencions: 3, corresponent als membres del grup municipal Junts per Mataró

D’acord amb l’anterior, NO S’APROVA la proposta de resolució transcrita.

16 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE JUNTS
PER  MATARÓ  PER  TAL  DE  POTENCIAR  ELS  MECANISMES  DE  PARTICIPACIÓ
CIUTADANA. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=5623.0&endsAt=6569.0

El senyor Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró,  presenta
la proposta de resolució següent:

“L’edició  dels  pressupostos  participatius  de  Mataró  2022-2023,  s’ha  saldat  amb  una
participació de menys del 5% del total de persones censades, un percentatge un similar al de
l’anterior consulta. Des que aquesta eina es va posar en marxa l’any 2018 amb una prova
pilot —i malgrat els esforços de comunicació realitzats per donar-la a conèixer— la implicació
de la ciutadania s’ha mantingut sempre en unes xifres molt minses, i  no s’ha albirat una
tendència a l’alça, fet que denota un cert estancament.

Davant aquesta realitat, en diverses comissions s’ha expressat el compromís de reformular
el procés dels pressupostos participatius per augmentar la implicació de la població, i per
tant, creiem que és positiu que s’enceti aquest debat.

Tanmateix, el dit debat ha d’anar acompanyat d’una reflexió integral i conjunta sobre quin
model  de participació  volem a la  ciutat.  Si  bé els  pressupostos participatius   —amb un
plantejament reforçat— poden ser una eina molt positiva, la participació  ha d’anar més enllà
i impregnar la resta de decisions públiques, entenent aquesta com un ingredient fonamental
de  la  democràcia  representativa.  Per  això  cal  un  model  de  participació  transversal,
transparent i sistematitzat, que parteixi d’una diagnosi dels escenaris actuals i potencials i
que afronti  reptes com la cultura participativa, la representativitat,  la diversitat social i  de
barris, la dinamització comunitària i la gestió del conflicte. A Girona, per exemple, es van
posar  en  marxa  uns  processos  participatius  per  barris.  És  potser  el  factor  territorial
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determinant per fomentar la participació?. Fixem-nos en projectes com Àgora Terrassa o
Olot: Sumem des dels Barris, son exemples que ens poden guiar en aquesta tasca.

Així doncs, i sense oblidar la responsabilitat primària que tenim com a representants públics,
creiem que Mataró ha de cridar la gent a deliberar més d’una vegada a l’any, animant la
ciutadania a participar de les grans decisions de ciutat; decisions com els Pactes de ciutat o
els Plans locals i estratègics —que en els propers mesos prendran forma, com el Pla Local
d’Habitatge, altres com el Pla de Mobilitat o el  Pla Local de Joventut— han de gaudir d’una
implicació ciutadana que vagi més enllà dels tràmits d’audiència pública que preveu la Llei, i
acompanyar-se  també  d’autèntics  processos  participatius  que  culminin  amb una  votació
oberta per prioritzar les actuacions a seguir. El govern de Quart va abordar la revisió del
POUM (com haurem de fer a Mataró), amb un procés participatiu pretenia usar la racionalitat
deliberativa per  tal  “d’incorporar  criteris  ciutadans en l’elaboració del  POUM i  obtenir  un
informe final  que  reculli  els  acords,  consensos,  desacords  i  totes  les  aportacions  de  la
ciutadania”.

Paral·lelament, cal garantir que tots els processos participatius arribin i impliquin una mostra
àmplia i sobretot representativa de persones, aprofitant la finestra de reflexió que obrirà el
replantejament  dels  pressupostos  participatius.  La  participació  ha  de  partir  d’una
dinamització de base que no s’està fent, que tingui en compte la realitat de cada barri  i
col·lectiu per a partir d’aquí definir una estratègia diversificada que arribi a tothom.

L’Ajuntament ha de ser capaç d’habilitar el debat i la presa de decisions, creant espais de
trobada i de participació i dotant-los dels recursos humans i materials necessaris, i al mateix
temps ser capaç de gestionar el conflicte que se’n derivi per transformar-lo en consensos.
L’Ajuntament  no  ha  d’esperar  que  la  ciutadania  vingui,  sinó  apropar-s’hi,  fent  propera
l’Administració i fomentant la implicació, la col·laboració i la construcció compartida.

Igualment important és que l’Ajuntament cregui en la participació i es comprometi a executar
els compromisos presos amb la ciutadania: només així aconseguirà guanyar-se la credibilitat
i la confiança necessàries perquè aquesta participi. En aquest sentit, no ajuda a fomentar la
participació —ans al contrari— el fet que hi hagi projectes dels pressupostos participatius,
com la instal·lació de lavabos públics diferents punts de Mataró, que hagin quedat sense
executar.

En definitiva,  el  consistori  ha de tenir  un paper  habilitador,  posant  el  màxim nombre de
facilitats  perquè  la  ciutadania  pugui  participar  de  les  decisions  públiques,  a  través
d’estratègies adaptades a cada col·lectiu i barri, de la creació i dinamització de nous  espais i
canals de participació —on les noves tecnologies tinguin un rol fonamental— i d’una major
transparència que fomenti l’escrutini i la implicació ciutadana en els processos participatius
oberts. L’objectiu és aconseguir que la participació ciutadana a Mataró sigui la norma i no
l’excepció, i que la nostra ciutat s’acabi de consolidar com un referent de capital social i de
cultura cívica i política.

Per tot això, el grup municipal de Junts per Mataró proposa al Ple municipal l’adopció dels
següents:

1.  Crear,  de  forma  conjunta,  amb el  teixit  social  i  associatiu  mataroní,  nous  processos
participatius que permetin incrementar la implicació ciutadana en la governança de la ciutat, i
en especial, impulsar un sistema de consultes obertes a través del qual la ciutadania pugui
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definir les accions prioritàries en les grans decisions de ciutat. Fer que aquest sistema sigui
operatiu  de cara  als  grans projectes  de ciutat  previstos  per  enguany,  com el  Pla  Local
d'Habitatge i d’altres, definint de forma col·lectiva el seu funcionament i calendaritzant les
diferents accions, d’acord amb el Reglament de Participació ciutadana vigent.

2. Definir un Pla d'actuació, actualitzant si cal el Reglament de Participació ciutadana, per
assegurar que els processos participatius de la ciutat gaudeixin de la màxima implicació per
part de la ciutadania, i que ha d'incloure necessàriament:

a. diagnosi de l'estat de la participació a la ciutat desagregada per barris i col·lectius;
b. estratègies de foment de la participació adaptades a cada barri i col·lectiu, en  especial als

col·lectius menys propensos o amb més dificultats per participar;
c. presència d'agents de participació que ajudin a dinamitzar els processos;
d. consolidació de noves vies de participació, creant una aplicació mòbil  per a votacions

directes  que sigui  adaptada a  les  persones amb diversitat  funcional  i  punts  físics  de
votació en els espais de relació de la ciutat, com ara centres cívics, que permetin evitar
els efectes de la bretxa digital sobre la participació;

e. creació i difusió d'un canal únic on la ciutadania pugui fer un seguiment i implicar-se de
forma  senzilla  en  els  processos  participatius  oberts  al  municipi  i  controlar  el  grau
d'execució dels compromisos presos per part de l'Ajuntament."

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=5634.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=5888.0

Intervenció del Sr. Érik Iniesta Aragón, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=5925.0

Intervenció  de  la  Sra.  Anna  Salicrú  i  Maltas,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=6122.0

Intervenció de la Sra. Laura Seijó Elvira, regidora delegada d’Atenció als barris i la comunitat:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=6229.0

Intervenció del Sr. Alfons Canela Serrano, portaveu del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=6436.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=6531.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:

Vots favorables: 20,  corresponent als membres del grup municipal PSC-CP (10),
En Comú Podem (2), Esquerra Republicana (4), Junts per Mataró
(3) i CUP Mataró (1).    

Vots en contra: 4,  corresponent als membres del grup municipal VOX. 
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Abstencions: 2, corresponent als membres del grup municipal Partit Popular de
Mataró.  

17 - PROPOSTA  DE  RESOLUCIÓ  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL
D’ESQUERRA REPUBLICANA PER TAL DE DISPOSAR AMB URGÈNCIA D’UN PLA
D’ESTALVI I DE REUTILITZACIÓ DE L’AIGUA A MATARÓ. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=6569.0&endsAt=7620.0

El senyor Joaquim Camprubí i Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra Republicana,
presenta la proposta de resolució següent:

“L’any  2005 la  Diputació  de  Barcelona  va  elaborar  una  “Ordenança tipus  sobre  l’estalvi
d’aigua”  a proposta del Grup de Treball Nova Cultura de l’Aigua de la Xarxa de Ciutats i
Pobles cap a la Sostenibilitat.

La Comissió Permanent del Grup de Treball Nova Cultura de l’Aigua estava constituïda pels
ajuntaments de Cerdanyola del Vallès, Granollers, la Pobla de Claramunt, Reus, Sant Boi,
Sant Cugat, Santa Coloma de Cervelló, Torredembarra, Mataró i els Serveis Jurídics de la
Diputació de Barcelona.

En  el  preàmbul  del  text  es  definia  la  motivació  del  treball.  ”La  protecció  del  medi  i  la
preocupació  creixent  per  assegurar  un  desenvolupament  sostenible,  on  l’ús  racional  de
l’aigua pren una importància indiscutible, és un objectiu primordial de l’acció dels poders
públics a tots els nivells… La finalitat d’aquesta ordenança és l’estalvi eficient i l‘ús racional
de  l'aigua  com  a  bé  escàs  que  és,...  “  i  proposava  regulacions  que  promoguessin
l’incorporació de instal·lacions i mecanismes d’estalvi d’aigua a edificis i altres construccions
per a reduir-ne el consum.”

L’ordenança  treballava  també  els  conceptes  d’aprofitament,  reaprofitament  i  reutilització,
diferenciant l’aigua per a diferents usos, i establia també una jerarquització de les accions
proposades.

I  finalment,  amb l’objectiu d’integrar  l’estalvi  d'aigua en una normativa més general,  que
reculli els objectius característics de l’edificació sostenible i garantís la seva aplicació real, es
recomanava traslladar la major part de les regulacions a les normes urbanístiques.

L’àmbit  d’aplicació  estava  enfocat  en  tota  mena  d’edificacions  i  noves  construccions
(públiques o privades),  reformes integrals,  canvis  d’ús de la  totalitat  o  part  de l’edifici.  I
s’establia que els nous edificis d’habitatges plurifamiliars de més de 8 habitatges, o d’hotels,
havien d’incorporar un sistema de reutilització d'aigües grises. I en determinades condicions
també s’haurien d’incorporar sistemes d’aprofitament d’aigües de pluja o reutilització d’aigua
sobrant de piscines.

El document incorporava altres idees com per exemple limitadors de la pressió d’entrada a
cada habitatge, l’estudi de la recuperació d’aigua a empreses com bugaderies o rentacotxes,
l’aprofitament de l’aigua de pluja pel reg de jardins o neteja de carrers, la reutilització de
l’aigua de les piscines, aigües grises, la venda aigües regenerades per a usos privats que no
en requereixin de la bona…
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Es promovia també l’estalvi en zones verdes, via jardineria de baix consum d’aigua amb
espècies  amb  requeriments  baixos  d’aigua,  amb  recobriments  de  sol  que  redueixin
l’evaporació,  la  creació de zones d’ombra,  la reducció de superfícies de gespa i  l’ús de
sistemes  de  reg  més  eficients,  substituint  en  darrera  instància  l’aspersió  per  degoteig
subterrani i limitant el volum de m3/Ha/any.

Avui en dia, quasi 20 anys després, amb una crisi hídrica com mai havíem experimentat, ens
trobem encara debatent sobre la conveniència o no d’algunes accions descrites en aquest
prototipus d’ordenança.

Algunes  de  les  quals  entronquen  amb  tradicions  mediterrànies  d’aljubs  de  captació  i
conservació d’aigua de pluja recollida els mesos més plujosos (reutilització i regeneració).

Mataró té molt de camp per córrer i pot avançar en l’estalvi d’aigua duent a terme algunes
d’aquestes mesures anteriorment exposades, com per exemple la reutilizació d'aigües grises
(de dutxes, banyeres, etc) per alimentar els vàters, establint l’obligatorietat de doble circuit a
noves vivendes i definint sistemes d’incentius o ajudes per vivendes antigues (es calcula un
estalvi  d’entre  35  i  45% d’aigua  domèstica  només amb l’utilització  d’aigua  reciclada  pel
vàter).

També  es  poden  dur  a  terme  mesures  enfocades  a  l’espai  públic  com  per  exemple
l’adequació de les espècies vegetals de l’espai públic, la conservació de la porositat dels sòls
fent  que assegurin  un major  filtratge de l’aigua de pluja  cap als  aqüífers  o  el  canvi  de
sistemes de reg per altres més eficients.

Aquests canvis han d’anar acompanyats d’una major transparència de les dades de consum
que permetin veure la petjada hídrica de la nostra ciutat, on s’haurien de diferenciar dos tipus
de consums:

● El consum d’aigua potable (domèstic, comercial, industrial, serveis municipals, àrea verd
urbà i altres serveis espai urbà i consum total)

● El consum d'aigües subterrànies (àrea medi ambient i verd urbà, altres serveis municipals,
fonts ornamentals i làmines, neteja clavegueram, neteja viària, reg espais verds i consum
total).

La crisi hídrica que viu el nostre país requereix de mesures valentes que fomentin l’estalvi
d’aigua i promoguin un canvi de paradigma en el conjunt de la ciutadania.

Per tot això, el Grup Municipal d’ERC MES proposa els següents ACORDS:

PRIMER. El Govern Municipal es compromet a treballar amb tots els Grups Municipals per
disposar  amb  urgència,  abans  de  final  de  l’any  2023,  d’una  Ordenança  sobre  l’Estalvi
d’Aigua a Mataró, que traslladi la totalitat de les regulacions que es prenguin, a les normes
urbanístiques.

SEGON. L’Ajuntament de Mataró disposarà i facilitarà a través del portal de transparència
les dades de consum d’aigua (tant d’aigua potable com d’aigües subterrànies).”
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INTERVENCIONS:

Intervenció del  Sr.  Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del  grup municipal  d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=6586.0

Intervenció del Sr. Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=6880.0

Intervenció de la Sra. Judith Cortés Cortés, regidora del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=7124.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat d’Ecologia Urbana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=7229.0

Intervenció del  Sr.  Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del  grup municipal  d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=7466.0

Intervenció del Sr. Alcalde (votació):
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=7572.0

VOTACIÓ:  

Sotmesa la proposta a votació, aquesta queda aprovada amb el següent resultat:

Vots favorables: 20,  corresponent als membres del grup municipal PSC-CP (10),
En Comú Podem (2), Esquerra Republicana (4), Junts per Mataró
(3) i CUP Mataró (1).    

Vots en contra: 4,  corresponent als membres del grup municipal VOX. 
Abstencions: 2, corresponent als membres del grup municipal Partit Popular de

Mataró.  

PRECS I PREGUNTES

18 - PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE
MATARÓ SOBRE L’AUGMENT DELS DELICTES CONTRA LA LLIBERTAT SEXUAL DE
LES DONES DURANT AQUEST ANY.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=7620.0&endsAt=8174.0

El senyor Cristian Escribano Ramírez,  portaveu del  grup municipal  del  Partit  Popular  de
Mataró, presenta la pregunta següent:

“La violencia contra las mujeres es una lacra en cuya lucha por erradicarla hay un enorme
consenso social,  que es  también mayoritario  en los  grupos políticos  con representación
institucional. 

La  práctica  totalidad  de  los  presentes  en  el  Pleno  de  este  Ayuntamiento  estamos
comprometidos con la defensa de una sociedad igualitaria, sin discriminación de ningún tipo
y que defienda los derechos de las mujeres y su integridad física. 
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Desde  el  Ayuntamiento  de  Mataró,  se  han  realizado  infinidad  de  eventos  y  actos  para
expresar en palabras este apoyo, pero a la vista de los datos que aporta el último Balance
de Criminalidad publicado por el Ministerio de Interior, los datos en nuestra con respecto a
estos delitos no dejan de aumentar. 

Según los datos publicados por la Secretaria de Estado de Seguridad, en Mataró ha habido
este año 2023 un aumento del 60% en los delitos contra la libertad sexual de las mujeres. De
entre ellos, ha habido un total de 8 agresiones sexuales con penetración, lo que supone un
aumento del 33% respecto a 2022, y 16 actos contra la libertad sexuales de las mujeres de
diversas tipologías, que suponen un aumento del 78% respecto a 2022. 

Desde el Grupo Municipal del Partido Popular estamos francamente preocupados por los
datos que acabamos de exponerles, puesto que al enorme aumento anual de los delitos de
hurtos, robos y okupaciones que venimos sufriendo en Mataró año tras año, ahora vemos
como se suman los delitos sexuales contras las mujeres. 

Además, estamos enormemente sorprendidos de haber tenido que consultar estos datos en
la web del Ministerio de Interior, puesto que desde el Ayuntamiento no se hecho ningún tipo
de mención a unos datos que deberían tenerles alarmados y les deberían haber  hecho
empezar a actuar de forma urgente. 

Por ello, y puesto que no hemos recibido información de las personas responsables de estas
áreas, presentamos las siguientes preguntas para ser respondidas en el Pleno: 

- ¿Era el Gobierno Municipal conocedor de estos datos, que son públicos y que ellos mismos
deberían recabar? ¿En caso afirmativo, porque no se ha puesto en conocimiento de los
Grupos Municipales, dado el aumento tan significativo? ¿En caso negativo, no creen que eso
denota incompetencia y falta de trabajo real en este ámbito? 

- ¿Cuál es el número total de agresiones contra las mujeres en lo que llevamos de año, ya
sean de carácter sexual o de maltrato de cualquier otra tipología? ¿Cuál es la variación con
respecto al año anterior? 

-  ¿Hay algunas zonas o barrios de la  ciudad en las cuales se hayan concentrado este
crecimiento tan alarmante de delitos sexuales? 

- ¿Qué acciones urgentes y específicas ha llevado a cabo el Gobierno Municipal de PSC y
ECP ante un aumento tan elevado de los delitos contra la libertad sexual en nuestra ciudad?”

INTERVENCIONS:

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=7642.0

Intervenció de la Sra.  Heidi Perez Perez, regidora delegada de Compres i Contractacions,
Diversitat Ciutadana i Igualtat: Polítiques de gènere, feminismes i LGTBI+: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=7817.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
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https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=8080.0

19 - PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE
MATARÓ  SOBRE  LES  MOLÈSTIES  NOCTURNES  ALS  VEÏNS  DE  MATARÓ
OCASIONADES PER L’INCIVISME.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=8174.0&endsAt=8702.0

El senyor Cristian Escribano Ramírez,  portaveu del  grup municipal  del  Partit  Popular  de
Mataró, presenta la pregunta següent:

“Desde hace años, en Mataró ha habido un aumento de la actividad delincuencial de todo
tipo. Hemos visto como los datos publicados por las fuerzas del orden público y por las
administraciones, como el Ministerio del Interior, aportaban datos que reflejaban el aumento
de la situación de inseguridad e intranquilidad que se vive en muchas zonas de la ciudad, en
especial en los barrios de Cerdanyola y Rocafonda. 

Mientras  esto  ocurría,  la  respuesta  de las  administraciones ha sido  ineficaz  en algunas
ocasiones y nula en muchas otras, motivo por el cual los actos delictivos e incívicos se han
ido multiplicando. 

En el año 2021 el aumento de los delitos penales registrados fue de un 32%, y en el año
2022 el aumento de los delitos fue de más del 42%, alcanzando los 6.284 delitos penales
registrados, es decir, más de 17 delitos denunciados en Mataró cada día. 

El descanso vecinal nocturno ha sido otro de los damnificados por esa conversión de ciudad
insegura y incívica en la que algunos se han esforzado por convertir Mataró. La impunidad
con  la  que  noche  tras  noches  se  suceden  las  peleas,  los  botellones,  las  trifulcas  de
borrachos y los gritos y juegos a horas intempestivas de la noche, he hecho que el descanso
nocturno sea imposible para muchos vecinos. 

En especial en épocas como las de verano, donde el calor obliga a tener abiertas, ventanas
y balcones. Y como siempre, los más damnificados han sido los vecinos de los barrios donde
la delincuencia ha experimentado ese aumento exponencial. 

Cientos de quejas que nos llegan a todos los representantes políticos del Pleno, y que ha
tenido como única respuesta el anuncio del Ayuntamiento de la prorrogación del cierre de
una de las Plazas de Rocafonda, la Plaza Juan XXIII. 

Este cierre, que llevan efectuando desde el año, ha sido del todo ineficaz. Puesto que les
deberá parecer sorprendente a los Concejales del PSC, pero los incívicos no han hecho
caso del letrero que decía que una plaza que no tiene verjas, ni vallas, ni puertas, estaba
“cerrada”. 

Pero además de medida ineficaz y absurda, es una medida que deja olvidados a los cientos
de vecinos. Aquellos que viven cerca de la Plaza Colombia, de la Plaza de Rocafonda, de la
Plaza d’Anselm Turmeda, del parque de la Calle Tirant lo Blanco con la Calle Siete Partidas,
de la Plaza del Turó de Mata, del Parque del Palau, de la Plaza de Can Xammar, de la Plaza
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Once de Septiembre, del Parque de Cerdanyola, de la Plaza Cardenal Vives i Tutó o de la
Calle Pablo Picasso, entre muchas otras que podría seguir enumerando. 

La  problemática  generada  durante  muchos  años  en  contra  del  descanso  al  que  tienen
derecho nuestros vecinos, no se resuelve con medidas que no van más allá de un brindis al
sol, sino abordando de raíz y con contundencia la falta de seguridad y convivencia en los
barrios. 

Por ello presentamos las siguientes preguntas para ser respondidas en el Pleno: 

-  ¿Cree  el  Gobierno  Municipal  que  la  solución  para  evitar  los  altercados  y  los  ruidos
nocturnos pasa por el cierre simbólico de lugares públicos de la ciudad, cuya vigilancia luego
no ejerce? 

- ¿Considera el Alcalde, con las cifras de delitos expuestas, que es necesario actuaciones
contundentes y centrar todo el esfuerzo de la administración municipal? 

-  ¿No cree la  Regidora de Seguridad que,  existiendo esta  problemática en decenas de
plazas y calles de la ciudad, se debería aumentar la presencia policial en todas ellas, para
sancionar a los incívicos? 

- ¿Qué medidas llevarán a cabo, viendo que las ejecutadas hasta ahora no han mejorado en
absoluto el descanso vecinal en la ciudad?” 

INTERVENCIONS:

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=8186.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=8397.0

Intervenció  del  Sr.  Cristian  Escribano  Ramírez,  portaveu  del  grup  municipal  del  Partit
Popular de Mataró:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=8571.0

20  - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE VOX SOBRE LA SITUACIÓ DE
LA PLAÇA DE LA COCA I EN DEFENSA DELS SEUS VEÏNS. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=8702.0&endsAt=9275.0

El senyor José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX, presenta el prec següent:

“Los vecinos que viven en la plaza de la Coca de Mataró llevan mucho tiempo sufriendo
problemas de inseguridad, incivismo e incluso algunas situaciones desagradables. Ven a
diario, como la zona se está degradando de manera acelerada por la falta de recursos de
limpieza y seguridad.

También, cada vez son más frecuentes los actos delictivos como son; la venta de drogas (en
especial  a  los  alumnos  de  la  escuela  Sta.  Anna),  macro-botellones  y  los  problemas
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derivados,  intentos  de  okupación  ilegal,  alquiler  ilegal  de  pisos  turísticos,  indigencia,
incivismo por parte de algunos propietarios de animales domésticos que utilizan la zona
como un correcan cuando ese espacio es una zona de juegos para niños, y por la falta de
limpieza de la zona que reluce por su ausencia.

Es por eso, que el Grupo Municipal de VOX en el Ayuntamiento de Mataró propone los
siguientes ruegos al Gobierno Municipal:

1. Que se intensifique el patrullaje en la zona, ya que es una zona con mucha afluencia, pero
a su vez por su situación geográfica es una zona que queda bastante escondida.

2.  Que se instalen cámaras de seguridad para que sirva de elemento disuasorio  frente
aquellos que vienen a delinquir al lugar.

3. Que se señalice adecuadamente con cartelería y si se diera el caso en cada jardinera, las
normas del uso de la zona ya que actualmente las 2 placas que hay no son suficientes.

4.  Que  se  instalen  más  papeleras  y  que  éstas  sean  cerradas,  ya  que  las  que  hay
actualmente, al ser una zona abierta al mar cuando el viento sopla, saca todo el contenido
que hay en ellas dejando la plaza llena de residuos.

5.  Que se intensifique la limpieza en la zona, tanto en la recogida de residuos como en el
cuidado y mantenimiento de la zona de juegos.

6.  Que el  Gobierno Municipal  celebre con carácter  urgente una reunión con los vecinos
afectados de la plaza de la Coca y entre todos poder buscar la mejor solución posible ante la
problemática anteriormente mencionada.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=8727.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=8898.0

Intervenció del Sr. José Casado Ortega, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=9127.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=9208.0

21 - PREGUNTA  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  DE  VOX  SOBRE  LA
REESTRUCTURACIÓ DE L’ANELLA CICLISTA.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=9275.0&endsAt=9755.0

El senyor  Érik  Iniesta Aragón,  regidor  del  grup municipal  de VOX, presenta la  pregunta
següent:
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“Durante el transcurso del año 2021, el gobierno municipal empezó, sin tener en cuenta la
opinión de los mataronins, las obras para implantar varios kilómetros de carril  bici por la
ciudad para coexistir con el resto de vehículos, según el punto 5 del Pacte per la Mobilitat
firmado en el 2016. Estas nuevas obras supondrían un coste de casi un millón de euros para
los mataronins.

Dicha coexistencia mencionada en el Pacte per la Mobilitat del 2016 se contradice con el
planteamiento que finalmente se ha llevado a cabo, que consistió en eliminar lo equivalente
a 1.589 coches en circulación, sin tener en cuenta las necesidades de los trabajadores que
tienen que desplazarse cada día para irse a trabajar, ni las limitaciones que supone circular
con una bicicleta o un patinete eléctrico.

Dicha gestión  llevada a  cabo generó  un gran número de quejas  en parte  debido a  las
retenciones generadas durante las obras y en parte por la ubicación de una gran parte de los
carriles  bici,  que  a  su  vez  han  hecho  desaparecer  a  un  gran  número  de  plazas  de
aparcamiento y de carriles para vehículos a motor.

Con los nuevos carriles bici, se ha generado más ruido, más retenciones de tráfico, más
contaminación (a consecuencia del punto anterior) y más inseguridad vial, ya que aunque el
plan sea imponer el uso de la bicicleta, las necesidades de los mataronins se imponen a la
realidad.

A principios de 2022, ya se produjeron algunos accidentes debido a los carriles bici, uno de
ellos de extrema gravedad, e hizo que el señor Bote tuviera que salir ante los medios de
comunicación a pedir perdón.

Servicios  esenciales  como los  bomberos también han denunciado los  problemas que la
anella ciclista les ha generado para circular en ciertos tramos como la calle Miquel Biada, la
ronda O'Donell, el Camí del Mig, la plaza de Granollers y el Camí de la Geganta.

Es más, desde el propio NEM se han denunciado las graves consecuencias económicas que
genera l’anella ciclista a las empresas y servicios de Mataró, y que desgraciadamente han
hecho que la gente no quiera venir a Mataró.

Más adelante, en un pleno ordinario del mismo año, el gobierno municipal aceptó encargar
un  estudio  para  implantar  mejoras,  que  finalmente  fue  elaborado  por  la  Diputación  de
Barcelona el pasado mes de julio.

Es  por  todo  ello  que  desde  el  Grupo  Municipal  de  VOX Mataró  elevamos  al  Gobierno
Municipal las siguientes preguntas:

- ¿Cuándo se van a reestructurar los carriles bici de la ciudad?

- ¿De qué manera se va a realizar la reestructuración de los carriles bici en Mataró?

- ¿Van a contar con la participación de todos los Grupos Municipales del Ayuntamiento de
Mataró para la reestructuración de los carriles bici?”

INTERVENCIONS:
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Intervenció del Sr. Érik Iniesta Aragón, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=9300.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=9462.0

Intervenció del Sr. Érik Iniesta Aragón, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=9637.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=9685.0

22  - PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP MATARÓ EN
RELACIÓ AMB EL COST DEL PAS DE “LA VUELTA” PER LA NOSTRA CIUTAT. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=9755.0&endsAt=10214.0

El senyor Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró, presenta la
pregunta següent:

“El passat dia 27 d’agost la Vuelta ciclista va passar per la ciutat de Mataró, donant el tret de
sortida de la seva segona etapa des del port de la ciutat. D’aquest esdeveniment se’n van fer
ressò els comptes institucionals de l’Ajuntament, fent públiques diferents fotografies on, més
que les autoritats municipals, destacaven diferents càrrecs provincials del PSC.

Des de la CUP, ens posicionem clarament en contra de la política d’esdeveniments de gran
format que tenen un elevat cost per a la ciutat i que mai tenen un retorn cap a la ciutadania.
En el cas de Barcelona ja s’ha fet públic que el contracte de l’Ajuntament amb La Vuelta ha
costat 1,16 Milions d’Euros, en què no s’especifica ni es planifica quin retorn hi ha d’aquesta
inversió cap a la capital catalana.

En vista de tot  això,  demanem al  Govern Municipal  que detalli  quin ha estat  el  cost  de
l’organització d’aquest esdeveniment i quin és el balanç positiu per a la ciutat, més  enllà
d’unes quantes fotos de partit.

Preguntes

1. Quants diners ha costat que La Vuelta passi per Mataró?

2. De quina partida pressupostària han sortit aquests diners?

3. Ha signat l’Ajuntament algun conveni o contracte amb l’empresa concessionària de La
Vuelta on es detalli la inversió i el retorn d’aquesta a la ciutadania?

4. És habitual que l’estratègia comunicativa dels esdeveniments es concentri en el Govern
en comptes d’en el què?”

INTERVENCIONS:
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Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=9763.0

Intervenció  de  la  Sra.  Beatriz  Delgado  Castro,  regidora  delegada  d’Educació,  Formació
professional, Universitat i Esports: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=9895.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=10168.0

23 - PREC  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  DE  LA  CUP  MATARÓ  PER
ACCELERAR  LA  TRANSICIÓ  ECOLÒGICA  A  LA  CIUTAT  I  ACTUAR  DAVANT  DE
L’EMERGÈNCIA CLIMÀTICA. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=10214.0&endsAt=10912.0

El senyor Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró, presenta el
prec següent:

“Exposició dels motius

El  context  actual  d’emergència  climàtica  en  què  vivim no  és  aliè  a  la  nostra  ciutat,  on
especialment  a  l’estiu  en  patim  les  conseqüències.  Aquest  any  la  sequera  o  les  fortes
onades  de  calor  ja  han  obligat  a  prendre  mesures  com la  cancel·lació  de  la  ruixada o
l’obertura  de  més  espais  designats  com  a  refugis  climàtics,  però  aquestes  mesures
reactives, si bé són necessàries, estan pensades per pal·liar els efectes i no pas per actuar
preventivament  davant  les  causes.  D’altra  banda,  mesures  que  contrasten  amb l’aposta
continuista de l’Ajuntament per plantar espècies que no són pròpies del clima mediterrani i
que, en veure suspès el rec artificial, moren inevitablement als nostres parcs i jardins; o la
insistència a fomentar les places dures, amb mínim espai per al verd urbà.

Si no comencem a prendre mesures en aquesta direcció, com indiquen tots els estudis, que
vagin a l’arrel, la vida serà cada vegada més insostenible a Mataró i s’accentuarà la bretxa
social  i  econòmica  que  també obre  el  canvi  climàtic  en  les  nostres  vides.  Per  tant,  és
imprescindible que construïm un municipi resilient, capaç d’adaptar-se als canvis i garantint
la qualitat de vida i el benestar actual i futur de tota la població.

No obstant, aquestes mesures han de ser transversals i no comportar una responsabilització
individual envers la ciutadania pel que fa a la situació actual, per això proposem l’adopció de
les següents mesures ecologistes que, a més a més de caminar cap a un equilibri sostenible
de la trama urbana amb el seu entorn natural, afavoreixen la conscienciació col·lectiva i la
vida en diferents espais d’ús públic.

Per tot això, des de la CUP Mataró proposem les següents mesures:

1.  Revisar  i  ampliar  els  espais  catalogats  com a  refugis  climàtics  i  buscar-hi  un  espai
alternatiu que, sense alterar el seu funcionament habitual com a espais municipals, fomenti
la  socialització  de  les  persones  que  s’hi  acosten.  Cal  un  pla  d’activitats  per  fomentar
l'assistència als refugis climàtics en cas de necessitat. 
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2. Aturar i revisar totes les obres previstes d’espais públics com places, rotondes o parcs que
estiguin pensats com a espais durs, és a dir, on predomina el ciment per sobre del verd. I
modificar  els  projectes  per  tal  d’incloure-hi  zones  verdes  amb terra,  reduint  així  el  risc
d’inundacions, millorant la qualitat de l’aire i refrigerant l’ambient amb l’evaporació natural de
l’aigua.

3. Deixar de fomentar espècies vegetals impròpies del nostre clima, com l’herba, massa
presents sense èxit als parcs de Mataró. En el seu lloc, renaturalitzar el màxim d’espais
possibles amb espècies autòctones, que siguin més resistents al clima mediterrani i puguin
ajudar a combatre les elevades temperatures i a millorar durant tot l’any la qualitat de l’aire
contribuint a l’absorció de CO₂.
4. Evitar espècies d’arbrat de gran cost i altres espècies amb grans consums hídrics, ja hem
vist com gran part del nostre arbrat moria a causa de la sequera, cal evitar-ho.

5. Als boscos periurbans, com el Parc Forestal, deixar de replantar-hi pins de creixement
ràpid. Substituir l’arbrat de nova plantació per espècies mediterrànies com els roures i les
alzines, molt més resistents als incendis.

6. Abandonar el concepte de «males herbes» i la seva poda sistemàtica. Tot verd contribueix
a pal·liar els efectes del canvi climàtic, també les herbes i els arbustos que creixen de forma
natural dins l’espai urbà. Cal valorar en quins casos poden dificultar la mobilitat urbana i en
quins no, per preservar-los allà on no destorbin el dia a dia de la ciutat.

7. Estendre de manera generalitzada els arbres a la via pública com a elements necessaris
per  fer  front  a  l'emergència  climàtica  davant  les  altes  temperatures  que  assoleixen  les
superfícies d'asfalt on hi toca el sol. En aquells carrers de reduïdes dimensions, com és el
cas d’algunes vies del centre històric, on no s’hi puguin ubicar arbres, estudiar la instal·lació
de lones que produeixin aquesta ombra.” 

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=10239.0

Intervenció del Sr. José Antonio Ricis Saavedra, regidor delegat de Verd Urbà, Espai Agrari i
Forestal. Brigada Municipal i Manteniment:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=10520.0

Intervenció del Sr. Carlos García Cádiz, portaveu del grup municipal de la CUP Mataró: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=10869.0

24 - PREC  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  DE  VOX  SOBRE  LA  MALA
CLIMATITZACIÓ DEL MERCAT DE LA PLAÇA DE CUBA. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=10912.0&endsAt=11317.0

La senyora Judith  Cortés Cortés,  regidora del  grup municipal  de VOX, presenta el  prec
següent:
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“El Mercat municipal de la plaça de Cuba és una de les grans senyes d'identitat de la nostra
ciutat, iniciant la seva activitat a finals del segle XIX fins avui dia.

Actualment, tot i la reforma integral inaugurada el 2010 amb un cost de 5,9 milions d'euros,
el Mercat Municipal de la plaça de Cuba porta diversos mesos patint una situació que no
acaba de solucionar-se. I és degut a la mala climatització de l'equipament municipal, la qual
està provocant que l'aire condicionat a vegades no funcioni i si ho fa no sigui correctament -
explicat per als mateixos paradistes-.

És quelcom que considerem que s'ha de resoldre de forma immediata d'una vegada per
totes, ja que és una situació que no es pot allargar més i que està suposant als paradistes a
treballar en unes condicions insostenibles, sobretot en els moments de més calor, com ha
succeït en aquest mes d'agost, afectant també els productes que venen i als clients que van
a la plaça.

És per això, que el Grup Municipal de VOX a l'Ajuntament de Mataró proposa els següents
precs al Govern Municipal:

1.  Que  s'apliqui  una  solució  immediata  i  definitiva  per  a  resoldre  el  problema  de  la
climatització del Mercat Municipal de la plaça de Cuba.”

INTERVENCIONS:

Intervenció de la Sra. Judith Cortés Cortés, regidora del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=10924.0

Intervenció del Sr.  Joan Sarrias Comas, regidor delegat de Promoció de Ciutat,  Comerç,
Turisme, Fires, Mercats, Promoció Internacional i Agermanaments:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11011.0

Intervenció de la Sra. Judith Cortés Cortés, regidora del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11209.0

Intervenció del Sr.  Joan Sarrias Comas, regidor delegat de Promoció de Ciutat,  Comerç,
Turisme, Fires, Mercats, Promoció Internacional i Agermanaments:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11288.0

25 - PREC  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  DE  JUNTS  PER  MATARÓ
RESPECTE DE L’APLICACIÓ DE PROPOSTES APROVADES I NO RESOLTES ENVERS
L’ESPAI PÚBLIC.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11317.0&endsAt=11810.0

El senyor Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró, presenta el prec
següent:

“Aquests dies com a grup Municipal de Junts per Mataró se’ns va convocar a una reunió
informativa sobre l’evolució del pressupost municipal per al proper any. La idea principal que
ens vàrem emportar és que els ingressos no poden amb la despesa que es genera. Això, és
nou? Què fem ara?...
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La solució que es presenta per part de l’equip de govern està clara. Es fer ús de l’aplicació
coneguda de “fem un excel a veure que retallem per arribar a final de mes”. Podem canviar
de companyia telefònica, deixar d’anar al gimnàs, potser retallar les extraescolars, no veure
els partits del Barça per la tele, .... en el cas que ens ocupa: pujar l’IBI, la taxa de la brossa,
la taxa de l’aigua, posar més multes, ...

El grup municipal de Junts per Mataró, en totes les ocasions que hem tingut l’oportunitat de
donar la nostra opinió envers el debat pressupostari de la ciutat, hem apostat per demanar
en treballar un pla de racionalització de l’estructura i equipaments de l’Ajuntament. El prec
que avui presentem va d’això, va d’estalvi en les despeses i en la millora i especialització en
l’àmbit de l’espai públic de la ciutat. Cal incidir en  el disseny, l’execució i manteniment de
l’espai públic. 

Agafant l’exemple d’urbanització d’un carrer qualsevol, en la seva fase de projecte podem
definir quins material i les característiques del seu ús per arribar a estimar la vida útil de la
infraestructura i el cost del seu manteniment durant la seva explotació. La fase d’execució,
és clau, un bon projecte mal executat no serveix de res. Ens cal control a peu d’obra del que
estem construint. La fase de manteniment, la que provoca més despesa en la vida útil de la
infraestructura  construïda  i  conseqüència  directa  del  projecte  i  execució.  Finalment,  cal
introduir les conductes incíviques que es produeixen a la ciutat, que Junts per Mataró ve
estimar en més de dos milions a l’any i  que un tant  per cent  elevat  corresponent  a les
actuacions en l’espai públic.

En la legislatura passada, en molts plens i  en comissions informatives havíem exposat i
formulat  propostes encaminades en la racionalització de la despesa del  departament de
l’àmbit  de  la  via  pública.  Avui,  els  fem el  prec  de començar  a  treballar  seriosament  en
aquestes propostes, totes aprovades en seu del plè municipal. 

En el Ple de març de 2022, es va presentar i aprovar la creació del Comitè d’obres i mobilitat
i la redacció d’un Protocol de tramitació de projectes i seguiment d’obres. Dins els beneficis
generals, podíem destacar: Introducció de criteris de manteniment en la fase de redacció
dels projectes- Més control tècnic en el disseny dels projectes respecte als elements i les
solucions tècniques- Disminució del cost de les modificacions d'un projecte- Disminució dels
costos de manteniment per a una adequació més gran als requeriments bàsics dels serveis.

En el Ple de juny del 2021, es va aprovar la per la redacció d’un  Manual de Qualitat de les
Obres  a  la  ciutat  de  Mataró.  En  aquest  text  es  definiran  uns  criteris  d’actuació  i  uns
estàndards  de  qualitat  que  han  de  tenir  en  compte  promotors,  projectistes,  directors
facultatius, contractistes d’obres i responsables d’execució i supervisió de les obres, per tal
de millorar-ne la qualitat.

En el Ple de setembre del 2020, es va aprovar estudiar l’índex de satisfacció dels mataronins
i mataronines envers l’espai públic. La metodologia que es proposava disposava d’auditories
contínues sobre l’estat de l’espai públic i el seu manteniment. També, un anàlisi dels costs
del manteniment de l’espai públic.

En el  Ple de febrer  del  2022,  es va aprovar la proposta de millora en l’especialització i
digitalització  dels  departaments  d’obres  i  manteniment.  Es  demanava  que  l’ajuntament
estableixi  convenis  de  col·laboració  per  poder  desenvolupar  la  transformació  digital
d’aquests departaments. Digitalitzar i especialitzar el departament es clau per donar solució
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a la  conseqüència d’una presa de decisions d'inversions sense una base sòlida. No es pot
treballar amb dades no connectades que fan que les inversions es retardin i amb major cost
econòmic. 

En el Ple de maig del 2022, preguntàvem: Existeix informació i experiència recopilada que
permeti  l’anàlisi  detallada  de  la  situació  actual  i  la  identificació  de  les  principals
problemàtiques que té la ciutat en relació amb els paviments i la creació d’estratègies per a
la seva resolució amb l’objectiu clar d’aconseguir una millor qualitat dels paviments de la
ciutat i, per extensió, de l’espai públic?. Això, és estalvi en el manteniment posterior de la
infraestructura construïda.

En el Ple de març del 2022, s’aprova la proposta per la redacció d’una ordenança dels usos
del paisatge urbà del municipi de Mataró. Entre altres aspectes , es deia: El nostre grup
municipal creu en la necessitat de racionalització dels costs de manteniment dels diferents
elements que composen el nostre paisatge urbà, en concret en el tractament de paviments,
mobiliari  urbà,  senyalització,  arbrat,  etc...  Saber  que costa  el  manteniment  de qualsevol
element i relacionar-lo amb la seva vida útil és promocionar polítiques d’estalvi en la gestió
municipal. 

Finalment, també podríem parlar de la proposta aprovada en el Ple de novembre del 2020
en  relació  a  la  millora  en  l’expedició  de  les  llicències  i  la  proposta  per  esdevenir  una
administració més resilient en el Ple de juliol de 2020. Totes elles amb l’objectiu principal
guanyar  en  eficiència  en  l’organització,  estalvi  en  la  despesa  municipal  i  en  promoció
econòmica de la ciutat.

Junts per Mataró, ha proposat i  seguirà proposant solucions. No estem aquí, només per
queixar-nos. El grup municipal de Junts de Mataró treballa sota tres premisses fonamentals.
Fer  la  vida  fàcil  als  mataronins  i  mataronines,  fer  que  les  coses  passin  i  treballar  per
recuperar el sentiment de pertinença a la ciutat. La nostra ciutat, Mataró s’ho mereix. 

El  prec  és  simple,  cal  començar  a  veure’s  l’aplicació  d’aquestes  mesures  i  propostes
aprovades. Al principi, començàvem amb dues preguntes : Això, és nou? Què fem ara?... No
és nou i es poden fer coses.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11333.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11553.0

Intervenció del Sr. Xavier Font Mach, regidor del grup municipal de Junts per Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11683.0

26 -  PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE JUNTS PER MATARÓ
RESPECTE  DE  LA  VENDA  NO  SEDENTÀRIA  O  AMBULANT  AL  BARRI  DE
CERDANYOLA.

Intervenció del Sr. Alcalde:
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https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11810.0&endsAt=12234.0

La  senyora  Mònica  Masramon  Leiva,  regidora  del  grup  municipal  de  Junts  per  Mataró,
presenta la pregunta següent:

“Al barri  de Cerdanyola, és freqüent la presencia d’individus que practiquen la venda no
sedentària o ambulant, fora dels mercats marxants autoritzats per l’ajuntament.

Aquestes persones ofereixen roba, complements i altri, utilitzant zones de les voreres o els
bancs del carrer per mostrar els seus articles en venda.

En ocasions,  s’ha  verificat  per  aquest  grup  municipal  que  alguns  dels  articles  exposats
provenen de residus o escombraries, amb el conseqüent perill per la salut pública...
en aquest sentit, Junts per Mataró, exposa :

1  - Al  tractar-se  de  venda  no  sedentària  ó  ambulant,  fora  dels  espaïs  regulats  per
l’ajuntament, No es d’aplicació l’ordenança municipal reguladora dels mercats de venda no
sedentària de Mataró (OMRMAM) 

2  - La mateixa OMRMAM, però, estipula com a disposició addicional primera : “en tot allò
no previst en aquesta ordenança s’aplicaran les normes de règim local, l’ordenança de la via
pública aprovada el 5 de juny de 2008, el text refós de la llei sobre comerç interior, aprovat
pel  decret  legislatiu  1/1993,  de  9  de  març,  sobre  comerç  interior,  modificada  per  la  llei
7/2011, de 27 de juliol, de mesures fiscals i financeres, així com la llei 33/2003, de 23 de
novembre, patrimoni de les administracions públiques”

3  - Segons disposa la ordenança municipal de via pública (omvp),  l’ajuntament te la
potestat de regular, autoritzar i, si s’escau, sancionar aquesta activitat il·lícita i prohibida (en
el capitol vii, article 76, en el seu apartat número 2): “queda prohibit el comerç ambulant en
tot  el  terme  municipal  llevat  de  fires,  festes  commemoratives  o  tradicionals  i  mercats  i
exposicions  artesanals  de  celebració  periòdica  regular,  o  que  essent  ocasionals  rebin
aquesta declaració per l’ajuntament.”

4  - En el  següent  article  77,  de la  OMVP, exposa en els  punts 1,3 i  4,  la  forma de
procedir, i els departaments responsables, per tal de fer acomplir l’estipulat en la OMVP.

5  - El títol quart, articles 151,152,153 i 154, determina el règim sancionador i la seva
graduació.

Davant  de  la  passivitat  observada  per  regular  la  dita  activitat  il·legal,  Junts  per  Mataró
pregunta el següent:

a) quines mesures pren el govern municipal per tal d’acomplir l’estipulat en la OMVP?
b) quines son les actuacions, passades, presents i futures que s’han portat, es porten, o
es portaran a terme? 
c) existeix algun registre de les actuacions portades a terme per fer front a aquesta
situació? ... si no existeix, te previst el govern crear algun registre per tal d’obtenir dades
sobre l’activitat d’inspecció i/o regulació de la venda ambulant al carrer?”

INTERVENCIONS:
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Intervenció de la Sra. Mònica Masramon Leiva, regidora del grup municipal de Junts per
Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11831.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=11958.0

Intervenció de la Sra. Mònica Masramon Leiva, regidora del grup municipal de Junts per
Mataró:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12058.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12173.0

27 - PREC QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL DE VOX SOBRE EL MAL ESTAT DE
LA FÀBRICA GORDILS I DALMAU.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12234.0&endsAt=12519.0

El senyor Érik Iniesta Aragón, regidor del grup municipal de VOX, presenta el prec  següent:

“L'antiga fàbrica Gordils i Dalmau actualment es troba en un estat deplorable i d'insalubritat.
Presenta mala olor i una imatge indigna a la plaça de la Coca i als veïns de la zona.

També, presenta clarament un risc de despreniment i, per a qualsevol persona que camini
per  la  vora,  pot  suposar  ferides  molt  greus i  fins  i  tot  mortals  si  arriba  a  succeir.  Amb
l'agreujant  que  aquesta  zona és  força  concorreguda a  causa  de  la  proximitat  d'un  dels
edificis de l'Escola Pia, i que hi ha ciutadans que prenen aquest camí, sobretot per aquestes
dates, per anar a la platja.

El Govern Municipal ja presenta antecedents sobre males gestions d'edificis catalogats com
a patrimoni històric, com l'edifici de Can Fàbregas que continua pendent de ser reconstruït
després del desmuntatge que es va encomanar fa quasi 15 anys.

La fàbrica Gordils i Dalmau és un edifici important, ja que va ser la primera fàbrica a vapor de
la ciutat, es va construir l'any 1838 i fins ara ha tingut també un tracte de deixadesa per part
del Govern Municipal.

Cal recordar que la fàbrica està catalogada com a patrimoni històric municipal i depèn de
l'Ajuntament.

És per això, que el Grup Municipal de VOX a l'Ajuntament de Mataró proposa al Govern
Municipal els següents precs:

1. Que s'instal·li un mallat per evitar que caiguin runes o qualsevol altre despreniment de la
façana.

2. Que s'especifiqui a què estarà destinat l'edifici i quan començaran amb la remodelació.”

INTERVENCIONS:
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Intervenció del Sr. Érik Iniesta Aragón, regidor del grup municipal de VOX:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12252.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12373.0

28 -  PREC  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  D’ESQUERRA  REPUBLICANA
SOBRE L’ÚS DEL CATALÀ DURANT LES SANTES,  ALS PLENS MUNICIPALS I  EL
COMPLIMENT DEL REGLAMENT D’ÚS DE LA LLENGUA CATALANA. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12519.0&endsAt=12947.0

La senyora Magdalena Cot i  Bosch, regidora del grup municipal d’Esquerra Republicana,
presenta el prec següent:

“La situació de la llengua catalana al conjunt del país, i també a Mataró, està en retrocés en
molts àmbits de la vida. Lluny d’estar plenament normalitzada hi ha àmbits on està clarament
minoritzada. S’estan perdent parlants i hi ha ciutadans que la desconeixen.

L’Ajuntament de Mataró, tal i com indica el Reglament per a l’ús de la Llengua Catalana, “vol
fer palesa la seva voluntat de contribuir a la plena normalització del català dins de l’àmbit
municipal”.

El Ple de Constitució d’aquesta nova corporació ja va ser, lamentablement, prou accidentat
pel que fa a l’ús del català, ja que no es va fer en la llengua que el propi Reglament per a l’ús
de la Llengua Catalana diu voler normalitzar. Creiem que és un error que cal corregir, cal
molta més sensibilitat i vulnera el propi reglament anteriorment citat.

El mateix reglament, al seu Article 1, diu el següent referent a les col·laboracions i convenis
que té l’Ajuntament amb altres organismes:

“Les  empreses  que  gestionin  indirectament  serveis  locals,  bé  sigui  per  concessió
administrativa o qualsevol altra fórmula de les regulades a la normativa de règim local, també
es regeixen pels mateixos criteris” i “L’Ajuntament de Mataró vetlla perquè en els ens i les
activitats en què participi mitjançant convenis, consorcis o altres formes de convinença, s’hi
apliquin els criteris establerts en aquest Reglament”.

Durant  les Santes molts  ciutadans van adreçar-se a nosaltres molestos perquè diversos
serveis  no  s’oferien  en  català.  Vam poder  comprovar  com aquests  articles  s’incomplien
flagrantment,  en  diversos  àmbits.  D’una  banda  els  tiquets  de  les  barres  dels  actes  no
estaven en català, i al moment de comprar articles a la botiga de Les Santes la notificació
rebuda al mòbil també era en castellà.

La  defensa  i  lluita  per  la  normalització  del  català  en  tots  els  àmbits  és  un  consens  a
Catalunya i també a Mataró, i precisament per garantir que la llengua catalana és una eina
de cohesió social cal que l’Ajuntament corregeixi aquests fets anteriorment esmentats.

És per aquest motiu que el Grup Municipal d’Esquerra Republicana formula els següents
PRECS:
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PRIMER. El Govern Municipal vetllarà pel compliment del Reglament per l’ús de la Llengua
Catalana en tots els seus àmbits i  corregirà els incompliments anteriorment citats a Les
Santes de l’any 2024.

SEGON. El  Govern Municipal  i  els seus membres, amb l’objectiu de normalitzar l’ús del
català, i com a representants de la institució municipal, utilitzarà la llengua catalana als plens
municipals.”

INTERVENCIONS:

Intervenció  de  la  Sra.  Magdalena  Cot  i  Bosch,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12538.0

Intervenció del Sr. Miquel Àngel Vadell Torres, regidor delegat de Bon Govern, Bona Gestió i
Estratègia de futur:  
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12705.0

Intervenció  de  la  Sra.  Magdalena  Cot  i  Bosch,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12870.0

29 - PREC  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  D’ESQUERRA  REPUBLICANA
PER  UNA  FESTA  MAJOR  DE  LES  SANTES  AMB  EL  MÀXIM  DE  PARTICIPACIÓ  I
CONSENS POSSIBLES.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12947.0&endsAt=13521.0

La  senyora  Anna  Salicrú  i  Maltas,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra  Republicana,
presenta el prec següent:

“Per començar aquest prec, ens agradaria fer una valoració inicial de Les Santes d’enguany
que pensem que han sigut unes bones festes.

Com sempre, hi ha aspectes a millorar, però en global, tothom ha pogut gaudir d’una bona
festa major i per tant, cal reconèixer la feina de tothom qui les ha fetes possibles: a nivell
polític, a nivell tècnic, a nivell participatiu… i és clar, també felicitar a tota la ciutadania per
construir entre tots una de les millors festes majors de Catalunya.

Dit  això,  a  Les  Santes  d’enguany  s’hi  va  arribar  amb  massa  mala  maror.  Decisions
unilaterals,  posicionaments  inflexibles  i  en  general,  segurament  una  manca  de  debat
profund, van portar a que hi hagués una sèrie de malentesos que van generar excessiva
tensió prèvia a la festa.

Les Santes han canviat bastant des que es van recuperar com a tal l’any 1979, i estant en
contínua evolució.

Com que el model de la nostra festa major es basa en la participació, és evident que cal
cuidar especialment tots els espais que fomenten aquesta participació i tota la gent que de
manera voluntària fa possible Les Santes.
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Ja fa uns anys, a nivell  de grups polítics municipals es va iniciar un grup de treball,  de
reflexió, que pensem que ha funcionat prou bé i que caldria recuperar ara que iniciem la
legislatura.

L’any passat, i responent a les demandes de major participació de la ciutadania per anar
pensant com ha de ser la nostra festa major, es van fer una sèrie de reunions, amb una clara
voluntat de millora d’aquesta participació però amb escassa assistència de la ciutadania.
Considerem  que  va  ser  una  llàstima  i  una  ocasió  perduda  (segurament  a  causa  de
mancances  en  la  comunicació)  que  hauríem  de  veure  com  podem  reformular  perquè
efectivament es pugui implicar quanta més gent millor en la construcció permanent de Les
Santes.

A banda d’això, fa uns anys també es van treballar una sèrie de documents relacionats amb
la  festa  major.  Un  va  quedar  aprovat,  el  Reglament  de  funcionament  de  les  colles
institucionals, i en va quedar un altre de pendent, que és el dels protocols de Les Santes,
que hauria de ser el referent, les bases de la festa, que no caldria perdre mai encara que la
festa major vagi evolucionant.

És per això que des del Grup municipal d’Esquerra Republicana demanem:

1 - Que es reprengui el grup de treball de Les Santes, a nivell polític.

2 - Que es reprengui el treball d’elaboració del document de protocols de la festa major,
perquè serveixi d’ajuda en la construcció permanent de Les Santes.

3 - Que es formalitzin nous espais de trobada per parlar de com han de ser Les Santes,
buscant la màxima participació de la ciutadania.”

INTERVENCIONS:

Intervenció  de  la  Sra.  Anna  Salicrú  i  Maltas,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12969.0

Intervenció de la Sra.  Heidi Perez Perez, regidora delegada de Compres i Contractacions,
Diversitat Ciutadana i Igualtat: Polítiques de gènere, feminismes i LGTBI+: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13130.0

Intervenció  de  la  Sra.  Anna  Salicrú  i  Maltas,  regidora  del  grup  municipal  d’Esquerra
Republicana:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13294.0

Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13428.0

30 - PREGUNTA  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  D’ESQUERRA
REPUBLICANA  SOBRE  EL  COMPLIMENT  DE  LES  RECOMANACIONS  DEL  PLA

5

https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13428.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13294.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13130.0
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=12969.0


DIRECTOR  DE  LA  BICICLETA  DE  MATARÓ  ELABORAT  PER  LA  DIPUTACIÓ  DE
BARCELONA. 

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13521.0&endsAt=13816.0

El senyor Joaquim Camprubí i Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra Republicana,
presenta la pregunta següent:

“Durant l’any 2022, l’Ajuntament va transformar la xarxa viària de Mataró i va implementar a
una part de la ciutat l’anomenada anella ciclista.

L’ajuntament ha de promoure la mobilitat sostenible i des de l'administració ha de facilitar
l'accés de tots els ciutadans als diversos mètodes de transport: a peu, amb bicicleta i en
transport públic. És a dir, sense discriminacions.

Tot i  que encara no s’ha completat la totalitat del previst al PMUS de Mataró, el govern
municipal va condicionar les futures accions relacionades amb l’ús de la bicicleta i el patinet,
a un Pla Director de la Bicicleta que el passat mes de juliol la Diputació de Barcelona va
lliurar a l’Ajuntament de Mataró.

L’esmentat  pla,  és un treball  que conté una diagnosi  de la xarxa pedalable així  com de
l’oferta d’aparcament per a bicicletes, juntament amb la proposta d’un conjunt d’actuacions
articulades en base al desenvolupament d’una sèrie de línies estratègiques per millorar i
impulsar la mobilitat en bicicleta al municipi.

Les  principals  línies  estratègiques  que  s’han  treballat  en  aquest  Pla  director  són  la
consolidació i millora de la xarxa ciclable actual, així com la seva ampliació en el marc del
nou Pla de mobilitat urbana i sostenible (PMUS). Entre els objectius hi ha compartir l’espai
públic amb seguretat per tal d’aconseguir una ciutat 100% ciclable.

També inclou la millora de la seguretat en l’aparcament de bicicletes així com de vehicles de
mobilitat personal (VMP) com ara patinets elèctrics o vehicles per a persones amb mobilitat
reduïda. El Pla demana facilitar l’accés a la bicicleta i els VMP a les escoles i els llocs de
treball,  a  més de promoure el  desenvolupament  d’activitats  econòmiques a través de la
bicicleta.

D’acord  amb  tot  l’exposat  el  Grup  Municipals  d’Esquerra  Republicana  de  Catalunya
formulem la següent pregunta:

1.- Té previst el govern municipal seguir les recomanacions del pla Director de la Bicicleta
elaborat per la Diputació de Barcelona?

2.- Té previst el govern la posada en marxa d’un servei de lloguer de bicicletes com són el
bicing de Barcelona, la girocleta a Girona o a tantes altres ciutats de les dimensions de
Mataró.”

INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
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Intervenció del Sr. Francisco Javier Gomar Martin, regidor delegat de Cultura, Espai públic,
Equipaments municipals: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13633.0

Intervenció del Sr. Joaquim Camprubí i  Cabané, portaveu del grup municipal d’Esquerra
Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13762.0

31 - PREGUNTA  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  D’ESQUERRA
REPUBLICANA SOBRE EL SOROLL A DIVERSES PLACES DE LA CIUTAT.

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13816.0&endsAt=14211.3728

El senyor Simó López i Xirau, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana, presenta la
pregunta següent:

“Durant el mes d’agost s’acostumen a produir queixes veïnals relacionades amb el soroll a
l’espai públic durant les nits.

Aquests incidents es produeixen, sovint, a les immediacions de les places que per la seva
concurrència i configuració urbanística amplifiquen els sorolls i destorben el descans dels
veïns.

Hem d’afegir-hi aquí un altre component que també succeeix durant els mesos d’estiu, que
és l’obertura de les finestres de les cases per mitigar les altes temperatures, que aquest any
s’han viscut amb major intensitat que altres anys.

Aquesta combinació de factors fa que molts veïns es queixin del destorb al seu descans
durant la nit.

El passat 23 d’agost un mitjà de comunicació local publicava una notícia on s’anunciava que
el  govern  local  tancava  la  Plaça  Joan  XXIII  d’onze  de  la  nit  a  vuit  del  matí  degut  als
problemes de convivència i civisme.

Però  això  no  només  ha  passat  a  la  Plaça  Joan  XXIII,  sinó  que  exemples  com aquest
succeeixen arreu de la ciutat.

És per això que el Grup Municipal d’Esquerra Republicana formulem les següents preguntes:

PRIMERA. A quines places s’han rebut queixes relacionades amb el soroll nocturn durant el
mes d’agost? Quantes queixes s’han rebut en total?

SEGONA. Quantes actuacions policials s’han realitzat relacionades amb les problemàtiques
de soroll nocturn durant l’agost? Quantes denúncies s’han posat?

TERCERA.  S’han pres,  per  part  de  l’Ajuntament,  mesures  de mediació  per  prevenir  els
problemes relacionats amb el soroll a les nits?”
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INTERVENCIONS:

Intervenció del Sr. Simó López i Xirau, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13830.0

Intervenció de la Sra. Núria Moreno Romero, regidora delegada de Mataró Segura:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=13984.0

Intervenció del Sr. Simó López i Xirau, regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana: 
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=14156.0

Intervenció del Sr. Alcalde:
https://plemataro.cat/session/sessionDetail/8a808184894aab04018a6403c22300d3?startAt=14179.0

I en no haver-hi més assumptes per tractar, a les 00:02 hores, el Sr. President aixeca la
sessió, de la qual s’estén la present acta que és signada per l’Alcalde, juntament amb mi, el
Secretari General, que ho certifico 

L’ALCALDE EL SECRETARI GENERAL
David Bote Paz Sergi Ribas Beltrán 
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